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REVISTA PRESEI 
 

 Protest la o primărie din Dolj. Angajaţii nu şi-au mai luat salariile de două luni 
Angajaţii Primăriei Calafat din judeţul Dolj au refuzat joi să lucreze şi au ieşit în faţa instituţiei să protesteze, 
pentru că nu şi-au primit salariile de două luni, în condiţiile în care în primărie nu a fost votat bugetul. 
80 de funcţionari au refuzat să lucreze pentru că nu şi-au primit salariile. 
Primarul din Calafat, Lucian Ciobanu, spune că situaţia a fost creată de consilierii locali PNL şi ALDE care au refuzat 
să se întrunească pentru a vota bugetul. 
„Angajaţii au venit la Primărie, dar refuză să muncească pentru că nu şi-au primit salariile. Nu le putem plăti 
salariile pentru că nu avem buget. Consilierii locali refuză sa vină la şedinţele locale pentru buget. Oamenii nu mai 
pot accepta situaţia şi acum o parte dintre ei protestează. Şi cei care au rămas în birouri protestează nemuncind”, 
a spus Lucian Ciobanu. 
La rândul lor, consilierii locali spun că nu votează bugetul pentru că primarul nu vrea să aplice reducerea 
coeficienţilor de salarizare în cazul anumitor persoane cu funcţii de conducere, propunere care a fost votată de 
consilierii locali, în unanimitate. Consilierii locali atrag atenţia asupra faptului că primarul şi alţi şefi de 
departamente au salarii care depăşesc 6.000 de lei, în timp ce majoritatea angajaţilor primeşte salarii de 1.500 de 
lei. 
„Bugetul municipiului Calafat este folosit într-o proporţie foarte mare pentru plata salariilor, ceea ce este 
inacceptabil. Primăria Calafat nu mai poate derula investiţii extrem de necesare pentru dezvoltarea oraşului, 
deoarece trebuie sa plătească salarii imense”, spune Petre Trăistaru, consilier local. 
Sindicatul Naţional al Funcţionarilor Publici a transmis deja o somaţie primarului: „Sindicatul Naţional al 
Funcţionarilor Publici vă solicită să procedaţi de urgenţă la plata salariilor angajaţilor Primăriei Municipiului 
Calafat, motivat fiind de faptul ca de două luni de zile aceştia sunt privaţi de aceste drepturi.. Solicităm de 
asemenea să dispuneţi plata la zi a tuturor salariilor aşa cum au fost ele stabilite, precum şi dobânda legală pentru 
fiecare zi de întârziere. Membrii noştri de sindicat au suferit un prejudiciu material prin neacordarea drepturilor 
salariale stabilite de lege, fapt ce a creat un dezechilibru financiar major în bugetul familial al oricărui angajat”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pensionarii o acuza pe Dancila ca a mintit: Nu a discutat cu noi despre Legea pensiilor respinsa de Senat! 
Reprezentantii pensionarilor din Romania o acuza pe Viorica Dancila ca a mintit cand a spus ca va discuta cu 
acestia despre noua lege a pensiilor, respinsa miercuri de Senat. 
Astfel, Uniunea Generala a Pensionarilor din Romania, Federatia Nationala a Pensionarilor din Romania si 
Federatia "Unirea" a Pensionarilor din Romania i-au trimis joi o scrisoare Vioricai Dancila, document obtinut 
de Ziare.com, in care ii reproseaza ca nu s-a consultat cu ei pe tema noii legi a pensiilor. 
Mai mult, spun ei, premierul nu a dat curs la nicio solicitare a lor de a avea o intalnire in care sa-i prezinte 
principalele doleante ale pensionarilor. 
Totodata, federatiile nationale reprezentative ale pensionarilor subliniaza ca, in acest moment, in Parlament se 
afla mai multe acte normative, de interes pentru pensionari, pentru care nu au fost consultati de initiatori. 
"Stimata doamna prim-ministru, federatiile nationale reprezentative ale pensionarilor, membre ale Consiliului 
National al Persoanelor Varstnice, reprezentantii de drept a peste cinci milioane de pensionari, constata cu regret 
ca Legea 16/2000, ce prevede institutionalizarea dialogului social intre reprezentantii pensionarilor si autoritatile 
publice, nu se respecta. 
In prezent, in Parlamentul Romaniei se afla mai multe acte normative, de interes pentru pensionari, pentru care 
nu am fost consultati de initiatori. 
Stimata doamna prim-ministru, in declaratia dumneavoastra data in 19 iunie, dupa respingerea de catre Senatul 
Romaniei a noii legi a pensiilor, intre altele ati mentionat faptul ca v-ati consultat cu reprezentanti ai 
pensionarilor. 
Regretam ca niciuna dintre organizatiile noastre nu au fost prezente la aceste consultari. Mai mult, suntem 
nevoiti sa va informam ca nu ati dat curs la niciuna dintre solicitarile noastre de a avea o intrevedere in care sa 
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va prezentam principalele doleante ale pensionarilor si ne exprimam speranta ca o asemenea intrevedere va 
putea avea loc cat mai curand", se arata in scrisoarea transmisa de pensionari premierului Viorica Dancila si 
obtinuta de Ziare.com. 

 
 
 
Miercuri, inainte ca noua lege a pensiilor sa fie respinsa de Senat, Viorica Dancila declarase ca va avea o 
intrevedere cu reprezentantii pensionarilor din Romania pentru a discuta cu ei pe aceasta tema. Premierul a 
afirmat ca discutiile vor fi politice. 
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"Ma intalnesc astazi cu pensionarii pentru a discuta din punct de vedere politic. Am chemat si ministrul Muncii. 
Vom discuta si despre aspecte guvernamentale, dar intalnirea de astazi este o intalnire politica", a spus premierul. 
Intrebata daca Legea pensiilor se va putea aplica din 2021, Viorica Dancila a raspuns: "De ce nu? Vedem, reluam 
totul, ne uitam cu atentie pentru a lua cele mai bune decizii". 
Legea pensiilor a fost respinsa de Senat, din motive de chiul 
Noua lege a pensiilor a fost respinsa, miercuri, de Senat, prima camera sesizata, din cauza ca nu s-a intrunit 
numarul necesar de voturi. 
Urmeaza ca legea sa ajunga, in toamna, la Camera Deputatilor, for decizional. 
Au fost 65 de voturi "pentru", dar numarul necesar pentru trecerea legii in Senat era de 68. Proiectul nu se afla pe 
ordinea de zi, a fost introdus la cererea PSD-ALDE si a fost respins tocmai din cauza ca senatorii coalitiei nu s-au 
aflat in sala. 
Social-democratii au majoritate absoluta in Senat, cu 68 de alesi. Daca sunt pusi la socoteala si cei de la ALDE, 
legea ar fi trecut fara probleme in situatia in care toti senatorii coalitiei ar fi fost prezenti la vot. 
Cu toate astea, ministrul Muncii, Marius Budai, i-a acuzat pe senatorii Opozitiei ca "pun bete in roate" majorarii 
pensiilor si a dat asigurari ca legea va trece de Camera Deputatilor. 
"Opozitia ne pune bete-n roate majorarii pensiilor pentru parintii si bunicii nostri si, in general, majorarilor de 
venituri. Ce am spus noi, alianta austeritatii, dovedeste ca isi merita cuvantul. Eu ii asigur pe romani si pe 
pensionari ca noi, la Camera, cu siguranta vom aproba, vom dezbate aceasta lege. Este o lege buna pentru 
pensionarii acestei tari. 
Nu ii va afecta pe pensionari sub nicio forma, dar ne va afecta cu siguranta noua munca, la casele de pensii", a 
declarat Budai. 
Intrebat daca sunt bani pentru majorarile de pensii promise, ministrul Muncii a spus ca pentru acest an exista 
sumele necesare, iar pentru anii urmatori "vom face in asa fel incat sa fie bani". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Sindicatele din sănătate resping "ideea introducerii indicatorilor de performanță ca soluție pentru scăderea 
salariilor" 
Federația Solidaritatea Sanitară, unul dintre cele mai mari sindicate din sistemul sanitar, a anunțat, joi, că 
"respinge ab initio ideea introducerii indicatorilor de performanță ca soluție pentru scăderea salariilor". Reacția 
vine după ce ministrul Sănătății, Sorina Pintea, a declarat, miercuri, pentru HotNews.ro, că angajații din spitale ar 
urma să fie plătiți în funcție de performanță, după ce Ministerul Sănătății va elabora un regulament ce va include 
indicatori în funcție de care să se facă plata personalului.  
Ministrul Sănătății a subliniat că noul regulament nu va aduce scăderi de salarii, însă "nu este normal ca un medic 
care face 5 operații să primească același salariu ca unul care face 30 de operații". 
Noul regulament ar putea deveni realitate la finalul acestui an, deoarece sunt necesare consultări ample și 
publicarea lui în dezbatere publică, a precizat Sorina Pintea, pentru HotNews.ro.  
În acest moment nu este clar dacă și în ce fel noul regulament al Ministerului Sănătății va modifica salariile sau 
sporurile angajaților din spitale și în ce fel, deoarece în acest moment se lucrează la acest regulament, el nefiind 
definitivat. De remarcat că salariile din sistemul sanitar au crescut substanțial anul trecut - în multe cazuri ele s-au 
dublat sau chiar triplat. Întrebată dacă noul regulament ar putea aduce și scăderi de salarii în cazul medicilor care 
au mai puțină activitate sau pacienți, Sorina Pintea a negat categoric: "Nici vorbă, salariile nu scad." 
Reprezentanții Federației Solidaritatea Sanitară au reacționat joi la anunțul ministrului Sănătății, afirmând că 
"modificarea drepturilor salariaților se negociază, nu se dictează". 
"Luând act de declarațiile publice din ultima perioadă din partea reprezentanților Ministerului Sănătății și ai 
Comisiilor de Sănătate din Parlament, Federația 'Solidaritatea Sanitară' respinge categoric orice soluție care nu 
reprezintă rezultatul negocierilor cu partenerii de dialog social. Reamintim oficialilor în cauză că modificarea 
prevederilor privind durata timpului de muncă se face doar prin negocieri cu cele două federații reprezentative la 
nivel de sector sanitar și cu acordul acestora, situația fiind aplicabilă și prevederilor ce vizează drepturile 
salariale", arată reprezentanții federației sindicale.  
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"Federația 'Solidaritatea Sanitară' respinge ab initio ideea introducerii indicatorilor de performanță ca soluție 
pentru scăderea salariilor. De altfel, o astfel de soluție nu este permisă de actuala lege a salarizării; cei care au 
propus-o ar fi trebuit să știe deja acest lucru. Putem discuta despre indicatorii de performanță doar dacă aceștia 
respectă condițiile de obiectivitate solicitate în mod repetat de noi (adică, dacă nu sunt un alt instrument de 
generare a obedienței față de șefii ierarhici, așa cum sunt în prezent) și doar dacă ei conduc la salarizarea 
suplimentară în funcție de performanță", adaugă reprezentanții federației sindicale. 
Aceștia consideră că "este adevărat că legea salarizării (legea 153/2017) conține multe erori, pe care noi le-am 
sesizat încă din faza de proiect a legii salarizării și am solicitat schimbarea lor. Însă, repararea unora dintre 
greșelile strecurate în legea salarizării nu se poate face tot la fel cum s-a construit această lege, respectiv fără 
negocieri (doar prin dispoziția a 2-3 persoane), deoarece erorile vechi vor fi înlocuite cu altele noi." 
Ei mai spun că "discuția pe tema unor modificări pe zona gărzilor medicilor pot să înceapă doar după ce sunt 
rezolvate două probleme acute: a) plata orelor aferente gărzilor din contractul individual de muncă (CIM) 
suplimentar cu același tarif orar cu cel aferent normei de bază; b) recunoașterea ca stagiu suplimentar de cotizare 
urmată de reducerea proporțională a vârstei de pensionare pentru toate CIM - urile suplimentare celui de bază, 
inclusiv în cazul medicilor." 
"Intenția de a constitui o asociație a managerilor spitalelor publice din România, exprimată în ultimele zile de 
către oficialii responsabili de soarta Sănătății, s-ar putea dovedi una bună dacă ei îi vor fi asociate 
profesionalizarea tuturor managerilor de spitale, respectiv depolitizarea acestor funcții. Altfel, ea va conduce doar 
la apariția unui alt pol de putere prin care cei care-l vor conduce își vor urmări interesele. Spre exemplu, ne-ar fi 
bucurat ca discuțiile pe această temă să conducă la rezolvarea nenumăratelor probleme generate de aplicarea 
haotică a legislației de către manageri, deseori în defavoarea angajaților", consideră reprezentanții Federației 
Solidaritatea Sanitară.  
"Având în vedere că astfel de atitudini publice ale guvernanților survin pe fondul iminenței unui conflict de 
colectiv de muncă, ele amplifică nemulțumirile deja existente în rândul angajaților. Salariații din sectorul public de 
sănătate cunosc deja intenția Guvernului de a le reduce drepturile salariale în medie cu 5% (pentru unele categorii 
de salariați, cum sunt cei din ATI și UPU, acestea ar ajunge până la 7,5%). Forma de transpunere, încercată de 
reprezentanții Ministerului Sănătății și cei ai Ministerului Muncii, o reprezintă reducerea unor drepturi de 
protecție a sănătății și securității în muncă, respectiv eliminarea zilelor suplimentare de concediu de odihnă 
pentru anumite locuri de muncă și categorii de personal. Pentru peste 50% dintre salariați această măsură ar 
anula cea mai mare parte a creșterii veniturilor salariale iar pentru cca. 30.000 de salariați ea ar determina 
scăderea de facto a drepturilor salariale sub nivelul anului 2017. Declarațiile publice tind să demonstreze faptul că 
astfel de acțiuni fac de fapt parte dintr-o strategie mai amplă a Guvernului de reducere a drepturilor salariale", 
adaugă sindicaliștii. 
"Modificările drepturilor salariaților din sectorul public de sănătate se negociază cu partenerii de dialog social, nu 
se dictează de reprezentanții Guvernului. Acțiunile care nu respectă această regulă esențială a dialogului social 
generează conflicte de muncă și protestele salariaților", încheie reprezentanții Solidaritatea Sanitară.  
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Ministrul Sănătăţii: Nu am vorbit de modificarea regulamentului pentru gărzi, ci de „eficientizarea gărzilor” / 
Se lucrează la nişte indicatori de performanţă, astfel încât să răsplătim munca medicilor 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea a declarat că în ceea ce priveşte regulamentul pentru gărzile din spitale nu a 
vorbit de o modificare a acestuia, ci de o „eficientizare a gărzilor” pe care fiecare unitate medicală trebuie să o 
aibă în vedere în scopul diminuării cheltuielilor de pesonal. Totodată, ea a mai declarat că ministerul lucrează la 
indicatorii de performanţă care vizează efectuarea plăţii personalului medical în funcţie de performanţă, însă că 
aceştia nu vor afecta salarile medicilor în sensul scăderii. Actul normativ ar putea apărea spre sfârştiul anului. 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea a precizat, joi, pentru MEDIAFAX, că în speţa regulamentului pentru gărzile din 
spital nu s-a pus problema unei modificări, ci doar a „eficientizării” gărzilor la nivelul fiecărei unităţi medicale.„Nu 
este vorba de o modificare a regulamentului, nu asta am spus. Nu am spus de modificarea regulamentului, am 
spus că fiecare spital ar trebui să eficientizeze gărzile, pentru că se plâng de cheltuielile mari de personal, care pot 
fi eficientizate tot în folosul pacientului”, a declarat Pintea. 
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Ministrul a spus că această eficientizare este esenţială, întrucât nu toate camerele sunt acoperite de medici cu 
gărzi la nivelul spitalelor.„Adică dacă într-un spital, spitalul are un anumit număr de paturi şi la un număr de paturi 
are dreptul la un anumit număr de gărzi, dar dacă tu ai gardă de Chirgurgie şi nu ai gardă de Terapie Intenstivă 
neavând medici, cum poţi să faci Chirurgie neavând Terapie Intensivă? Poţi să faci gărzi la domiciliu cu aceste 
două specialităţi, dar doar în spitalele care nu au pacienţi suficienţi”, a informat Sorina Pintea. 
Potrivit aceleiaşi surse, fiecare spital ar trebui să efectueze o analiză în scopul reducerii cheltuielilor de la nivelul 
unităţii.„Am văzut şi manageri de spitale universitare care spuneau că „la noi nu se poate gardă la domiciliu”. Eu 
am spus de eficientizare şi fiecare trebuie să-şi facă o analiză, pentru a reduce nişte cheltuieli care nu îţi aduc un 
grad de satisfacţie mai mare al pacientului”, a spus ministrul. 
Sorina Pintea a declarat că după ce domeniul Sănătăţii s-a bucurat de investiţii substanţiale, următorul pas firesc 
ar fi eficientizarea, însă că în acest scop este nevoie de o „curăţenie în propria ogradă” efectuată la nivelul tuturor 
unităţilor sanitare.„Discutam despre investiţiile în Sănătate. Spunea Teodorovici că s-au investit foarte mulţi bani, 
şi eu spuneam la fel, că ar trebui să începem să eficientizăm şi fiecare spital să-şi facă curăţenie în propria ogradă, 
nu să modifice ministerul ceva. Pentru că toată lumea aşteaptă acum de la minister să dea acte normative care să 
facă curăţenie. Există un contract de management, există fişe de post, eu asta încercam să scot în evidenţă că 
întâi trebuie să ne facem curaţenie în propria ogradă şi apoi să spunem ce nu considerăm că este corespunzător 
(...) nu vorbeam de modificare gărzilor”, a spus ministrul. 
Sorina Pintea a concluzionat spunând că în vederea găsirii unor soluţii optime în vederea eficientizării este nevoie 
de implicarea tuturor.„Avem legislaţie, nu o aplicăm şi apoi spunem că nu funcţionează sistemul, că nu e bună 
legislaţia. Niciodată nu o să ştim dacă e bună sau nu, dacă nu o aplicăm”, a conchis ministrul. 
Pintea: Se lucrează la nişte indicatori de performanţă, astfel încât să răsplătim munca medicilor 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea a precizat că ministerul lucrează la indicatorii de performanţă care vizează 
efectuarea plăţii personalului medical în funcţie de performanţă, însă că aceştia nu vor afecta salarile medicilor în 
sensul scăderii. Actul normativ ar putea apărea spre sfârştiul anului. 
Sorina Pintea a decarat, joi, pentru MEDIAFAX, că stabilirea unor indicatori de performanţă are ca scop răsplătirea 
muncii medicilor, nu scăderea salariilor acestora.„Această discuţie a pornit de la altă discuţie pe care am avut-o cu 
medici din diverse spitale, cu organizaţii profesionale şi cu parlamentari. (...) Se lucrează la nişte indicatori de 
performanţă, astfel încât să cuantificăm, să răsplătim munca, nu să scădem salariile”, a spus Pintea. 
Potrivit aceleiaşi surse, aceşti indicatori vor fi supuşi unei dezbateri publice. „Mai devreme de sfârşitul anului nu 
putem vorbi despre un act normativ, tocmai pentru a putea da tuturor posibilitatea de a se exprima, dar clar este 
nevoie de a răsplăti performanţa(...) Noi avem obligaţia să punem aceşti indicatori în dezbatere, să-i discutăm cu 
societatea civilă, organizaţii profesionale, reprezentanţii medicilor, e normal. Am spus că orice act normativ în 
domeniul Sănătăţii necesită o dezbatere îndelungată, pentru că schimbăm destine până la o adică. Am văzut 
discuţii în spaţiul public legate doar de faptul că vor scădea salariile, nu este vorba de asta şi uităm ceea ce este 
esenţial: pacientul. El ne interesează, calitatea actului medical”, a informat ministrul. 
Sorina Pintea a precizat că stabilirea unor indicatori în această speţă este esenţială în contextul alinierii la situaţia 
existentă în ţările europene civilizate.„Vreau să vă spun că nu am inventat noi roata la căruţă şi am făcut studii 
comparate cu ceea ce se întâmplă în ţările Europe civilizate, cum ne place nouă să spunem, astfel încât să păstrăm 
proporţiile foarte normal. Adică, dacă pe o secţie de Chirurgie se efectuează 50 de operaţii, un medic efectuează 
30 de aproximativ aceeaşi complexitate, iar unul cinci, este cu siguranţă, clar, că trebuie să facem o diferenţiere”, 
a spus ministrul. 
Ministrul Sănătăţii a declarat că această idee, a elaborării unor indicatori de perfomanţă a venit ca urmare a unor 
discuţii purtate cu medici din diverse spitale, spitale municipale, spitale clinice. „Toată lumea îşi doreşte răsplata 
în funcţie de performanţă”,a spus Pintea. 
Sursa citată a mai precizat că în orice societate normală, munca trebuie răsplătită pe măsură.„Am văzut în ultima 
perioadă în spaţiul public, discuţii şi dezbateri aprinse ale unora care îşi dau cu părerea, cu siguranţă, spunând că 
dorim să ne întoarcem la comunism. Da, este părerea dânşilor, dar eu cred că în orice societate normală, munca 
trebuie răsplătită”, informează ministrul. 
Sorina Pinta a precizat în acest context şi faptul că în ultima vreme au venit spre minister o serie de reclamaţii 
legate de modul în care se desfăşoară actul medical şi că lucrurile ar fi trebuit să stea altfel, date fiind investiţiile 
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mari din acest an făcute în domeniul Sănătăţii. „În ultima perioadă, au fost mai multe reclamaţii legate de modul 
în care se desfăşoară actul medical, deşi odată cu creşterea salarilor, cu dotarea, anul acesta suntem în plin proces 
de dotare cu aparatură medicală, lucrurile ar fi trebuit să stea altfel. Şi nu o spun eu, o spune chestionarul de 
feedback implementat din 2016, care scoate în evidenţă aceste lucruri”,a spus Pintea. 
Ministrul Sănătăţii a informat că datele raportate prin intermediul chestionarelor de feedback arată că gradul de 
satisfacţie al pacienţilor a scăzut.„Avem implementat un chestionar de feedback din 2016, pe care îl ducem 
înainte şi pe care alţii l-au aclamat, „vai, ce lucru bun am făcut”, da, este adevărat, este nemaipomenit, dar acest 
chestionar ne spune că a scăzut gradul de satisfacţie al pacienţilor. Şi atunci? Pe mine asta mă interesează(...) am 
putea veni cu soluţii”, a conchis ministrul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, despre serviciile alternative de transport: Vom crea un sistem unitar de reglementare a acestora 
Premierul Viorica Dăncilă, a declarat, joi, la începerea şedinţei de Guvern, că va fi discutată soluţia pentru 
organizarea şi funcţionarea activităţii de servicii alternative de transport. 
”Vom discuta astăzi în Guvern, în prima lectură, soluţia legislativă pentru organizarea şi funcţionarea activităţii de 
servicii alternative de transport, după un complex proces de consultare publică cu toţi cei interesaţi şi parcurgerea 
etapelor legale şi procedurale.”, a declarat premierul. 
Viorica Dăncilă a declarat că soluţia avută în vedere va asigura transportul pasagerilor şi încurajarea concurenţei 
loiale. 
”Pentru prima dată reglementăm acest tip de transport de persoane, care funcţionază prin intermediul unor 
platforme digitale şi la care apelează tot mai mulţi cetăţeni. Soluţia pe care o avem în vedere va asigura 
transportul pasagerilor în condiţii de siguranţă şi accesul acestora la cât mai multe acţiuni astfel încât încurajarea 
concurenţei loiale şi relaţia corectă între cerere şi ofertă să ducă la servicii de calitate”, a adăugat Viorica Dăncilă. 
Autorizarea administrativă va fi valabilă pe o perioadă de trei ani pentru platformele digitale, cât şi pentru 
operatorii de transport alternativ. 
”Vom crea un sistem unitar de reglementare a activităţilor de transport alternativ care funcţionează prin 
intermediul unor platforme digitale prin autorizarea administrativă a acestora pe o perioadă de trei ani, atât în ce 
priveşte platformele digitale, cât şi operatorii de transport alternativ”, a declarat Viorica Dăncilă. 
Proiectul de Ordonanţă de Urgenţă, după ce primeşte avizul din partea Consiliului Economic şi Social (CES) va fi 
adoptat, a anunţat, miercuri, ministrul Transporturilor. 
Aproximativ 300 de taximetrişti au protestat, marţi, în Piaţa Constituţiei, faţă de proiectul de ordonanţă privind 
activitatea de ridesharing, despre care spun că e o formă mascată de a face concurenţă neloială taximetriştilor, cu 
nerespectarea mai multor legi în vigoare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a împrumutat încă 2 miliarde de lei de la bănci, la o dobândă URIAȘĂ! Necesarul e de UN MILIARD 
DE EURO 
Ministerul Finanţelor Publice (MFP) a împrumutat, joi, circa 1,988 de miliarde de lei de la bănci, prin două 
emisiuni de obligaţiuni de stat tip benchmark, potrivit datelor transmise de Banca Naţională a României (BNR). 
MFP a împrumutat 1,459 de miliarde de lei printr-o emisiune de obligaţiuni cu scadenţă în 22 aprilie 2026, la un 
randament mediu de 4,24% pe an. Valoarea nominală a emisiunii a fost de 500 de milioane de lei, iar băncile au 
subscris 2,385 de miliarde de lei. 
Vineri este programată o licitaţie suplimentară prin care statul vrea să atragă încă 75 de milioane de lei la 
randamentul stabilit joi. 
De asemenea, MFP a atras 492,9 de milioane de lei de la bănci, printr-o emisiune de obligaţiuni de stat tip 
benchmark cu scadenţă în 26 octombrie 2020, la un randament mediu de 3,42% pe an. 
Valoarea nominală a emisiunii a fost de 300 de milioane de lei, iar băncile au subscris 656,89 de milioane de lei. 
Vineri este programată o licitaţie suplimentară prin care statul vrea să atragă încă 45 de milioane de lei la 
randamentul stabilit joi. 
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Ministerul Finanţelor Publice (MFP) a planificat, în iunie 2019, împrumuturi de la băncile comerciale de 4,425 
miliarde de lei, din care 400 milioane de lei printr-o emisiune de certificate de trezorerie cu discont şi 3,5 miliarde 
de lei prin noi emisiuni sau redeschiderea de obligaţiuni de stat, la care se poate adăuga suma de 525 de milioane 
de lei prin sesiuni suplimentare de oferte necompetitive, aferente licitaţiilor de obligaţiuni. 
Faţă de luna mai, împrumuturile programate de MFP în mai sunt mai mari cu 345 de milioane de lei, respectiv cu 
8,5%. Sumele vor fi destinate refinanţării datoriei publice şi finanţării deficitului bugetului de stat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Liderii judeţeni ai PSD se întâlnesc în acest sfârşit de săptâmână, la Neptun, cu Viorica Dăncilă 
Preşedinţii filialelor PSD din ţară se întâlnesc, la sfârşitul acestei săptămâni, la Neptun, cu Viorica Dăncilă. Aceştia 
vor discuta despre organizarea congresului partidului şi despre programul de vară, susţine liderul PSD Vaslui, 
Dumitru Buzatu. 
Întâlnirea dintre Viorica Dăncilă şi şefii de filiale va avea loc la sfârşitul acestei săptămâni la Neptun. Preşedintele 
organizaţiei PSD Vaslui, Dumitru Buzatu, a declarat că la discuţii vor participa doar liderii organizaţiilor judeţene şi 
că tema principală este organizarea congresului. 
„Este o întâlnire între preşedinţii filialelor şi doamna Dăncilă. E o întâlnire pe tema congresului, pe tema 
organizării conferinţelor judeţene şi a delegaţiilor şi pe programul de vară, stabilirea coordonatelor programului 
de vară, care să fie aduse în discuţia CEX-ului", a spus Dumitru Buzatu, pentru MEDIAFAX. 
Întrebat dacă se va discuta şi pe marginea unei posibile remanieri a Guvernului, liderul PSD Vaslui a precizat că 
întâlnirea este una de partid. „Dacă cineva va pune problema asta nu pot să o ştiu, dar întâlnirea este una de 
partid, pe temele astea politice ale noastre şi, din punctul ăsta de vedere, eu nu cred. Oricum, suntem destui 
acolo care refuzăm o asemenea abordare, nu venim pentru una şi vorbim despre alta", a susţinut Dumitru Buzatu. 
În opnia preşedintelui PSD Vaslui, obiectivele sunt stabilizarea conducerii partidului şi modificarea statutului. 
„Trebuie să ne atingem obiectivele pe care ni le-am propus, adică să stabilizăm conducerea partidului, funcţiile 
vacante să fie ocupate şi de aici algoritmul, să modificăm statutul şi să urmăm algoritmul statutar pentru 
pregătirea congresului ordinar, să desemnăm între timp candidatul la Preşedinţie, să îi dăm girul să candideze şi 
mai departe să facem procedurile pentru congresul ordinar, adică să pornim de la bază", a mai spus Dumitru 
Buzatu. 
În ceea ce priveşte candidatul la Preşeđinţie, Dumitru Buzatu a precizat că nu este exclus un candidat comun cu 
alte partide. 
„Putem să mergem, să avem variante diferite în promovarea unor candidaţi la prezidenţiale. Sigur, nu excludem 
niciun candidat comun cu alte formaţiuni politice, dar încă nu s-a luat o hotărâre în acest sens. Tradiţia nescrisă, 
prezentă în toate alegerile, a fost că PSD are candidat. Vom vedea de data aceasta ce anume opţiuni avem", a 
conchis Dumitru Buzatu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis a SEMNAT: a promulgat, la foc automat, cinci legi importante 
Președintele României, Klaus Iohannis, a semnat joi, 20 iunie, cinci decrete prin care promulgă legi importante. 

 Decret privind promulgarea Legii pentru abrogarea art. II din Legea nr. 231/2018 pentru modificarea şi 
completarea Legii fondului funciar nr. 18/1991 (PL-x 160/25.03.2019); 

 Decret privind promulgarea Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr. 50/1991 privind autorizarea 
executării lucrărilor de construcții (PL-x 209/27.03.2019); 

 Decret pentru promulgarea Legii privind Registrul național automatizat cu privire la persoanele care au 
comis infracțiuni sexuale, de exploatare a unor persoane sau asupra minorilor, precum şi pentru completarea 
Legii nr. 76/2008 privind organizarea şi funcționarea Sistemului National de Date Genetice Judiciare (PL-x 
552/17.10.2018); 

 Decret privind promulgarea Legii pentru modificarea şi completarea Ordonanței de urgență a Guvernului 
nr. 18/2017 privind asistența medicală comunitară (PL-x 362/06.06.2018); 

 Decret pentru promulgarea Legii privind unele măsuri necesare pentru realizarea lucrărilor și 
implementarea proiectelor de importanță națională privind rețeaua electrică de transport (PL-x 506/08.10.2018). 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Proiectul de lege privind facturarea electronică în domeniul achiziţiilor publice, adoptat de Guvern 
Guvernul României a adoptat, în şedinţa de joi,proiectul de Lege privind facturarea electronică în domeniul 
achiziţiilor publice, act normativ iniţiat de ministerul Comunicaţiilor şi cel al Finanţelor Publice. 
Proiectul transpune directiva europeană privind facturarea electronică în domeniul achiziţiilor publice şi are drept 
scop instituirea obligativităţii primirii şi prelucrării facturilor în format electronic conexe contractelor de achiziţii 
publice, de către autorităţile şi entităţile contractante, se arată într-un comunicat al ministerului Comunicaţiilor, 
remis MEDIAFAX . 
Facturile electronice emise trebuie să utilizeze standardul european privind facturarea electronică – standard care 
defineşte elementele ce trebuie cuprinse obligatoriu într-o factură. 
Prin acest act se urmăreşte eliminarea sau reducerea obstacolelor în calea comerţului intern/transfrontalier. 
În prezent, există şi sunt utilizate diferite standarde globale, naţionale, regionale şi proprietare privind facturile 
electronice. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a RESPINS sesizarea pe Legea care stabilește că o diplomă de doctorat poate fi anulată 
Curtea Constituțională a respins, joi, sesizarea de neconstituționalitate formulată de președintele Klaus Iohannis 
pe Legea care prevede că o diplomă de doctorat poate fi anulată doar în instanță, după ce Parlamentul a 
modificat actul, în urma unei decizii de neconstituționalitate, conform Mediafax. 
Curtea Constituțională a respins, joi, cu majoritate de voturi, sesizarea de neconstituționalitate a președintelui 
Klaus Iohannis pe Legea pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 4/2016 privind modificarea și 
completarea Legii educației naționale nr. 1/2011. 
Pe 19 aprilie, președintele Klaus Iohannis a sesizat CCR pe această lege. 
"Ținând cont de faptul că forma legii transmise la promulgare este una ulterioară procedurii de reexaminare, ca 
urmare a Deciziei Curții Constituționale nr. 624/26 octombrie 2016 (publicată în Monitorul Oficial, Partea I nr. 937 
din 22 noiembrie 2016) și având în vedere faptul că Parlamentul a adoptat o serie de reglementări care sunt 
contrare și excedează limitelor deciziei menționate, considerăm că Legea pentru aprobarea Ordonanței de 
urgență a Guvernului nr. 4/2016 privind modificarea și completarea Legii educației naționale nr. 1/2011 este 
adoptată cu încălcarea dispozițiilor art. 147 alin. (2) și (4) din Constituție. Totodată, considerăm că legea 
menționată fost adoptată și cu încălcarea prevederilor art. 61 alin. (2) și ale art. 75 alin. (1) din Constituție", arată 
un comunicat remis MEDIAFAX de către Administrația Prezidențială. 
Șeful statului consideră că legea a fost adoptată, în procedura reexaminării, cu ignorarea Deciziei CCR din 26 
octombrie 2016 prin care a fost constatată neconstituționalitatea actului normativ în ansamblul său. Astfel, 
potrivit deciziei CCR, procedura legislativă trebuia sistată și reluată de Parlament. 
În urma reexaminării, legea a fost trimisă de Parlament pentru promulgare, pe 10 aprilie. Sesizarea de 
neconstituționalitate anterioară a fost trimisă de Guvern și un grup de senatori pe 13 octombrie 2016. 
Președintele menționează că procesul de reexaminare vizează exclusiv punerea de acord cu decizia Curții a acelor 
dispoziții constatate neconstituționale, dintr-o lege nepromulgată încă. 
"În cazul de față, Parlamentul a eliminat unele texte, a adăugat unele noi și a operat modificări, fără ca acestea să 
fi făcut obiectul sesizării de neconstituționalitate și, în mod evident, contrar soluției dispuse de către instanța 
constituțională prin Decizia nr. 624/2016. Examinând legea adoptată de Parlament în forma în care aceasta a fost 
retrimisă la promulgare, reiese că anumite texte din legea criticată au fost eliminate, iar altele au fost modificate 
deși acestea nu au făcut obiectul sesizării de neconstituționalitate, în timp ce altele au fost introduse fără ca 
acestea să aibă vreo legătură cu forma inițială a legii sau să se fi regăsit în conținutul său, așa cum aceasta a fost 
supusă controlului de constituționalitate", se mai arată sesizarea de neconstituționalitate. 
Intervenția Parlamentului de modificare a legii pentru aprobarea OUG 4/2016 prevedea că "diploma de doctor 
este revocată sau anulată prin hotărârea definitivă a unei instanțe judecătorești". 
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Iohannis mai reclamă că Parlamentul a eliminat unele texte, a adăugat unele noi și a operat modificări, "fără ca 
acestea să fi făcut obiectul sesizării de neconstituționalitate și, în mod evident, contrar soluției dispuse de către 
instanța constituțională". 
"Intervenția legislativă de la art. unic pct. 1 din legea dedusă controlului de constituționalitate vizează modificarea 
art. unic pct. 1 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 4/2016 referitor la introducerea unui nou articol, art. 
1461, după art. 146 din Legea nr. 1/2011, prin care stabilește că titlul de doctor încetează să mai producă efecte 
juridice din momentul comunicării dispoziției de retragere a acestuia. De asemenea, art. unic pct. 2 din legea 
criticată prevede introducerea unui nou articol, art. 1462, după art. 1461, care prevede că diploma de doctor este 
revocată sau anulată prin hotărârea definitivă a unei instanțe judecătorești, iar prin derogare de la alin. (6) al art. 
1 din Legea contenciosului administrativ nr. 554/2004 instituția emitentă introduce acțiunea în anulare a 
diplomei, în termen de un an de la data dispoziției de retragere a titlului de doctor", potrivit comunicatului 
Președinției. 
În același timp, Klaus Iohannis argumentează că judecătorii Curții ar trebui să țină seama și de încălcarea 
competenței primei camere sesizate, Camera Deputaților, care nu a dezbătut textul și soluțiile adoptate de Senat. 
"În forma adoptată, legea dedusă controlului de constituționalitate nesocotește și principiile constituționale în 
virtutea cărora o lege nu poate fi adoptată de o singură Cameră, legea fiind, cu aportul specific al fiecărei Camere, 
opera întregului Parlament. În forma adoptată de Camera Deputaților, în calitate de primă Cameră competentă, 
articolul unic al legii supuse controlului de constituționalitate conținea un singur punct, prin care modifica 
dispozițiile art. 1461 din Legea nr. 1/2011, în sensul stabilirii momentului de la care diploma de doctor încetează 
să mai producă efecte juridice, respectiv de la momentul pronunțării unei hotărâri definitive a unei instanțe 
judecătorești în acest sens", conchide sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procedura de achiziţie a corvetelor multifuncţionale, suspendată. Ministrul Gabriel Leş: Din nou, ne blocăm în 
proceduri 
Procedura de atribuire a contractului de achiziţie a corvetelor multifuncţionale a fost suspendată de către 
Consiliul Naţional de Soluţionare a Contestaţiilor, a precizat, pentru MEDIAFAX, ministrul Gabriel Leş. Consiliul a 
informat MApN printr-o adresă, unde a motivat că au fost găsite nereguli. 
„Cert e din nou ne blocăm în proceduri. Asta ştim să facem cel mai bine. Astăzi vom răspunde la adresă. Ieri după 
masă am primit-o. Vom pune la dispoziţie documentele cerute. Din ce spuneau juriştii la acest moment, în 15 zile 
trebuie să dea o soluţie. Decizia a ajuns la Departamentul de Armamente. (...) Nu putem lua o decizie, la 
momentul acesta, procedura e blocată. Decizia ar fi fost să începem procedura de atribuire. (...) Nu au specificat 
de ce suspendă, doar că s-a făcut acea contestaţie, unde au fost semnalate grave nereguli”, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, ministrul Apărării, Gabriel Leş. 
Procedura a fost suspendată în condiţiile în care ministrul Apărării, Gabriel Leş, a precizat, săptămâna trecută că 
ar urma să fie anunţaţi câştigătorii pentru achiziţia de corvete. 
În februarie 2019, Şantierul Naval Constanţa a renunţat la procesul intentat Guvernului şi Ministerului Apărării 
Naţionale, prin care solicita anularea licitaţiei privind programul de înzestrare cu corvete multifuncţionale. La acel 
moment, Leş a anunţat că a cerut Direcţiei Juridice din MApN să identifice paşii legali de urmat. 
De altfel, în privinţa achiziţiei de corvete, a fost deschis şi un dosar la Parchetul Militar privind unele suspiciuni în 
derularea legală a procedurii. Ulterior, dosarul a fost trimis la DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ATACURI CIBERNETICE în spitalele din România | Ministerul Sănătăţii anunţă care sunt spitalele afectate/ 
Sorina Pintea: În 2017, au fost plătiţi hackerilor 10.000 de euro pentru recuperarea datelor 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat că, până la acest moment, există atacuri cibernetice în cinci spitale 
din Capitală, unul dintre acestea fiind Spitalul „Victor Babeş”, celelalte urmând să fie identificate. Pintea a mai 
spus că astfel de incidente izolate au mai existat. 
„Avem informaţii că există atacuri cibernetice asupra unor cinci spitale din Bucureşti, unul fiind Spitalul „Victor 
Babeş”. Pe celelalte le identificăm. Am solicitat direcţiilor de sănătate publică din ţară să ne transmită dacă în raza 
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coordonată există spitale afectate. Incidente izolate au mai existat. Incidente când spitalele şi-au pierdut datele 
care au fost recuperate de informaticieni sau contra cost. Ultimul este spitalul din Huşi, care şi-a pierdut toate 
datele referitoare la pacienţi”, a declarat Sorina Pintea, într-o conferinţă de presă. 
Potrivit ministrului, aceste atacuri cibernetice afectează activitatea medicală, deoarece internările se realizează cu 
dificultate, reţetele sunt eliberate cu întârziere. 
Pintea a mai spus că nu există riscul ca salariile cadrelor medicale să nu fie plătite deoarece procedura poate fi 
efectuată „de mână”. 
Pintea: Vom face plângere la DIICOT. Acum doi ani au fost plătiţi 10.000 de euro pentru recuperarea datelor 
Ministrul Sănătăţii Sorina Pintea a anunţat joi că instituţia va sesiza DIICOT, după atacurile cibernetice din spitalele 
din Capitală, susţinând că în trecut au mai existat astfel de situaţii, iar într-un caz autorităţile au plătit 10.000 de 
euro pentru recuperarea datelor. 
"Este sigur că voi face plângere la DIICOT", a spus Sorina Pintea, ministrul Sănătătţii, după atacul cibernetic din 
cinci clinici din Capitală. 
Ministrul spune că situaţii similare au fost şi în trecut. " Ultimul exemplu este Spitalul din Cluj, care a pierdut toate 
documentele referitoare la pacienţii aflaţi în spitale". 
Sorina Pintea spune că un astfel de atac duce la îngreunarea eliberării reţetelor, a internărilor şi externărilor. 
"În 2017 a avut loc un atac informatic la un spital din Maramureş, Sighetu Marmatiei, s-au identificat hackerii 
respectivi, erau din altă ţară, s-a plătit suma de 10.000 de euro", a exemplificat Pintea. 
Întrebată dacă există o modalitate legală de a plăti aceste sume, ministrul Sănătăţii a spus: "există modalităţi 
legale. S-a luat legătura cu Curtea de Conturi. 10.000 de euro sunt nimic faţă de datele stocate acolo". 
Şi la acea dată reprezentanţii clinicii vizate au depus plângere la DIICOT. 
În prezent, există atacuri cibernetice în cinci spitale din Capitală, unul dintre acestea fiind Spitalul „Victor Babeş”, 
celelalte urmând să fie identificate. 
Ministrul Sănătăţii: Pacienţii nu trebuie să fie speriaţi de atacurile informatice. Sistemul CNAS nu e afectat 
Sorina Pintea spune că activitatea spitalelor este îngreunată din cauza atacului cibernetic, însă pacienţii nu trebuie 
să fie speriaţi, deoarece este o problemă a sistemului unităţilor, care nu afectează în mod direct persoanele fizice. 
Pintea a mai spus că sistemul Casei de Asigurări nu e afectat. 
Sorina Pintea a precizat, joi, în cadrul unei conferinţe de presă, că din cauza atacului cibernetic care a vizat mai 
multe spitale din Capitală, activitatea medicală va fi îngreunată, dat fiind faptul că multe proceduri se fac online. 
„Sunt anumite proceduri care se fac online. Cardul, utilizarea cardului pentru Asigurarea de Sănătate se fac online, 
prin urmare consultaţiile, internările, categoric sunt îngreunate. Externările, de asemenea, se fac online. E 
adevărat că se fac de mână, dar vă daţi seama cât durează. (...) Eu nu cred că pacienţii trebuie să fie speriaţi în 
acest moment pentru că este o problemă de sistem, nu este o problemă care poate afecta în mod direct 
persoanele fizice din punct de vedere al sănătăţii. Dar cred că e nevoie de mai multă atenţie în acest domeniu”, ”, 
a spus Pintea. 
Ministrul a mai spus şi faptul că inclusiv istoricul pacientului nu poate fi accesat în acest moment în cadrul 
spitalelor afectate. 
„Până la urmă şi istoricul pacientului, care este stocat la nivelul spitalului respectiv nu poate fi accesat. Dacă 
pacientul vine la control sau are nevoie de o reţetă nouă, fiind pacient cronic. Deci afectează în mod negativ 
aceste atacuri activitatea spitalelor. (...) La „Victor Babeş” internările sunt îngreunate, nu am luat legătura cu 
managerul de acolo, am rugat colegii mei din cadrul secretariatului general să facă aceste centralizări, să luăm 
toate datele şi dacă putem să ajutăm, pentru că repet nu avem competenţe pe zona de sistem informatic al 
spitalelor, să o facem”, a informat ministrul. 
În ceea ce priveşte stocarea pe alte dispozitive a datelor, ministrul a precizat: „Este o recomandare, este o 
recomandare pe care nu o face Ministerul Sănătăţii, o fac specialiştii, dar sunt convinsă că acolo unde există date 
confidenţiale şi care pot să afecteze într-un fel sau altul persoane trebuie să existe aceste soluţii”, a declarat 
Sorina Pintea. 
Potrivit aceleiaşi surse, sistemul informatic al Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate nu a fost afectat, ci doar 
sistemul informatic al fiecărui spital implicat în atac. Pintea a precizat că aceste sisteme individuale ale spitalelor 
ar trebui să dispună de mentenanţă continuuă. 
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„Sistemele spitalelor au fost afectate, nu SIUI-ul (Sistemul Informatic Unic Integrat al CNAS, n.r.), platforma PIAS 
are trei filtre, nu a fost afectat SIUI-ul, ci sistemele informatice ale spitalelor. (...) Există un sistem informatic 
comun al Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate. Pe lângă acest sistem informatic comun, fiecare spital are 
sistemul informativ propriu, cu care gestionează datele din spitalul respectiv. Teoretic, sistemul informatic al 
fiecărui spital ar trebui să aibă mentenanţă asigurată, 24 din 24 de ore. Dar, repet, nu este obligaţia tuturor de a 
avea acelaşi sistem, există mai multe sisteme utilizate în acest moment în România de către spitale, unul singur 
comun pe care se fac raportări către Casa Naţională”,a precizat ministrul. 
În ceea ce priveşte posibilitatea ca datele pacienţilor expuşi în urma atacului să apară în anumite medii, Sorina 
Pintea a spus că e greu de precizat dacă acest lucru poate avea loc, întrucât depinde de „cine a făcut acest atac 
informatic”. 
Spitalul din Huşi, ţinta atacurilor cibernetice. Manager: A însemnat pierderea tuturor datelor 
Spitalul Municipal „Dimitrie Castroian” din Huşi, una dintre marile unităţi medicale atacate cibernetic în ultima 
perioadă, a pierdut toate datele, chiar dacă avea sisteme de securitate. Spitalul a recuperat parţial informaţiile şi 
au fost luate măsuri suplimentare,transmite corespondentul MEDIAFAX.  
Spitalul Municipal „Dimitrie Castroian” din Huşi a fost atacat cibernetic a în luna aprilie, informaţia fiind făcută 
publică de ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, joi, în contextul atacurilor cibernetice din ultimele 24 de ore. 
Managerul Spitalului din Huşi, Lucia Rotaru, a declarat, joi, pentru corespondentul MEDIAFAX, că serverul unităţii 
medicale a fost atacat şi criptat, iar acest lucru a însemnat pierderea tuturor datelor. Situaţia nu a fost rezolvată în 
totalitate chiar dacă au trecut două luni de atunci. Citeşte continarea articolului AICI  
Avertisment CERT-RO, după atacurile cibernetice: Nu deschideţi "ofertele irezistibile" de pe email, WhatsApp 
sau Facebook 
CERT-RO-Centrul Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică anunţă o creştere semnificativă a 
atacurilor cu aplicaţii maliţioase de tip ransomware la nivel naţional, atacatorii îndreptându-şi atenţia în special 
către instituţii din domeniul sănătăţii. 
Din notificările primite, CERT-RO a identificat o creştere semnificativă a atacurilor cu aplicaţii maliţioase de tip 
ransomware la nivel naţional în ultima perioadă, observându-se că, pe lângă utilizatorii casnici, atacatorii şi-au 
îndreptat atenţia în special către instituţii din domeniul sănătăţii, numărul entităţilor afectate fiind în creştere, se 
arată într-un avertisment al instituţiei. 
CERT-RO atrage atenţia, atât utilizatorilor cât şi personalului care se ocupa de serviciile IT, asupra următoarelor 
măsuri imediate ce pot fi luate pentru a preveni infectarea cu aceste tipuri de aplicaţii maliţioase: 
-nu deschideţi fişierele primite prin e-mail decât în situaţia în care cunoaşteţi expeditorul iar în cazul unei 
suspiciuni adresaţi-vă personalului de specialitate 
- evitaţi accesarea ”ofertelor ” irezistibile din mediul online, indiferent de forma prin care le primiţi (email, 
whatsapp, messenger, facebook etc.) 
- asiguraţi-vă că aveţi un backup al fişierelor pe un dispozitiv care nu este conectat la reţea 
-asiguraţi-vă că dispozitivele pe care le utilizaţi atunci când navigaţi online sunt updatate şi au instalate soluţii de 
securitate (firewall, antivirus, antimalware etc.) 
-apelaţi numărul unic 1911 pentru raportarea acestor incidente 
-accesaţi ghidurile puse la dispozţie pe site-ul CERT-RO 
SRI: Patru spitale afectate de ransomware BadRabbit. Pentru a opri infecţia e suficient orice antivirus 
SRI anunţă că 4 spitale sunt afectate de atacul cibernetic din Bucureşti, Huşi, Dorohoi şi Cărbuneşti, iar o echipă se 
deplasează către unitatea din Capitală pentru analiză. SRI anunţă că pentru a opri atacul e nevoie de orice 
antivirus recunoscut, infecţia bazându-se pe păcălirea utilizatorului. 
„Din datele pe care le deţinem până acum, urmare a semnalărilor primite de CERT-RO la numărul special 1911 şi 
transmise mai departe către Centrul Naţional Cyberint, am constatat că sunt afectate de ransomware-ul 
BadRabbit patru spitale: „Victor Babeş” - Bucureşti, Huşi, Dorohoi şi Cărbuneşti”, informează reprezentanţii 
Serviciului Român de Informaţii. 
Potrivit sursei citate, o echipă a Centrului Naţional Cyberint a se îndreaptă spre Spitalul „Victor Babeş” pentru a 
analiza situaţia şi a ridică „artefactele care ne permit să înţelegem cum are loc infecţia şi ce măsuri trebuie luate 
pentru a o opri”. 
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Din analizele preliminare efectuate reise faptul că pentru oprirea infecţiei este suficientă instalarea oricărui 
produs antivirus recunoscut în domeniu. 
„Cel mai probabil infecţia se bazează pe inginerie socială (păcălirea utilizatorului) şi nu pe exploatarea unei 
vulnerabilităţi (slăbiciuni) a sistemului. Ransomware-ul nu este de mare complexitate, fiind detectabil de care 
orice produs antivirus clasic”, mai spune SRI. 
Atacuri cibernetice în spitale la nivel national 
Specialiştii Centrului de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică spun că au identificat o creştere 
semnificativă a atacurilor cu aplicaţii maliţioase la nivel naţional, atenţia fiind îndreptată asupra sistemelor 
informatice din spitale. Ministerul Sănătăţii a confirmat atacurile. 
„Din notificările primite, CERT-RO a identificat o creştere semnificativă a atacurilor cu aplicaţii maliţioase de tip 
ransomware la nivel naţional în ultima perioadă, observându-se că, pe lângă utilizatorii casnici, atacatorii şi-au 
îndreptat atenţia în special către instituţii din domeniul sănătăţii, numărul entităţilor afectate fiind în creştere”, se 
arată pe site-ul Centrului Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică. 
Reprezentanţii Ministerului Sănătăţii au confirmat, pentru MEDIAFAX, atacul cibernetic. 
La rândul său, ministrul Sorina Pintea a precizat că a transmis o informare către instituţiile din subordine cu 
recomandări de la Centrul Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică. 
„În cursul zilei de ieri (miercuri,n.r.), am primit o informare de la Centrul Naţional de Răspuns la Incidente de 
Securitate Cibernetică ce a identificat în ultima perioadă o creştere semnificativă a atacurilor cibernetice. În acest 
sens, ne-au fost transmise nişte recomandări pe care noi, cu celeritate, le-am transmis direcţiilor de sănătate 
publică şi instituţiilor din subordine, spre a fi transmise spitalelor existente pe teritoriul României”, a spus 
ministrul la Digi24. 
Pintea a mai subliniat că pacienţii sunt afectaţi de acest atac: „În primul rând, documentele din spital sunt 
eliberate dintr-un sistem informatic care, dacă este blocat, îngreunează activitatea de internare, de eliberare a 
reţetelor. Pierderea datelor ar fi o problemă majoră, de neconceput”. 
Atac cibernetic şi la un spital din Botoşani  
A existat un atac cibernetic şi la spitalul din Dorohoi, judeţul Botoşani, însă conducerea susţine că nu au fost 
pierdute informaţii. Sistemul informatic din spital era protejat de antivirus 
Reprezentanţii spitalului din Dorohoi şi-au dat seama, marţi după-amiază, că sistemul informatic al spitalului nu 
mai funcţionează şi cel mai probabil sunt vizaţi de un atac informatic. 
Conducerea spitalului a anunţat organele de cercetare, care au declanşat o anchetă în acest caz. 
Sistemul informatic şi-a revenit după 24 de ore, iar reprezentanţii spitalului spun că niciun fel de informaţii nu au 
fost pierdute. 
„Problema a fost descoperită în data de 18 iunie, după-amiaza, în momentul în care sistemul informatic nu a mai 
funcţionat corespunzător. S-a constatat că serverul a fost criptat. Activitatea s-a desfăşurat în mod normal, atât 
doar că încărcarea datelor în sistemul informatic s-a făcut cu întârziere. Situaţia s-a remediat în mai puţin de 24 de 
ore. Nu s-au pierdut date, toate informaţiile au fost recuperate pentru că avem sisteme de backup. Acum 
activitatea se desfăşoară ca de obicei. Au fost anunţate toate organele abilitate şi a început o anchetă”, a declarat, 
pentru MEDIAFAX, directorul medical al spitalului Dorohoi, dr. Emanuela Arganisciuc. 
Întrebată dacă s-a făcut o cerere de de plată pentru recuperarea datelor, dr. Emanuela Arganisciuc a spus că nu: 
„Nu, nu ştiu să se fi făcut vreo cerere de plată, nu avea cine să o plătească. Nici nu s-a pus problema. Existau 
datele, erau salvate, pentru că aveam un sistem de backup. Avem şi sistem antivirus instalat. Sistemul 
funcţionează acum fără alte probleme”, a spus directorul medical al spitalului din Dorohoi. 
În perioada în care sistemul informatic nu a putut fi accesat, toate activităţile s-au desfăşurat manual, iar după ce 
sistemul şi-a reveni, personalul medical a introdus în calculatoare toate informaţiile. 
O asistentă din cadrul Spitalului Municipal Dorohoi a povestit presei că în perioada în care sistemul nu a 
funcţionat toate calculatoarele au prezentat un ecran negru şi nu le-au permis angajaţilor să facă niciun fel de 
operaţiuni. 
„Era ecran negru şi nu am putut face nimic la calculatoare. Nu am putut introduce datele în calculator, nu am 
putut administra medicamente, completa condica sau foile de analize şi de alimentaţie. Am făcut totul de mână şi 
am introdus ulterior datele în sistem”, a povestit femeia. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR, precizări după declaraţiile lui Dorneanu privind site-ul: Nu SRI şi STS asigură mentenanţa 
Curtea Constituţională a precizat, referitor la declaraţiile de joi ale preşedintelui instituţiei Valer Dorneanu, că nu 
SRI şi STS asigură mentenanţa site-ului CCR care a fost virusat de hackeri. 
„Precizăm că afirmaţiile preşedintelui Curţii Constituţionale a României, domnul prof. univ.dr. Valer DORNEANU, 
din data de 20.06.2019, referitoare la asigurarea mentenanţei site-ului instituţiei nu vizau SRI şi STS ci societatea 
care are astfel de obligaţii contractuale cu Curtea Constituţională a României”, precizează CCR, într-un comunicat 
de presă remis MEDIAFAX. 
Ulterior afrmaţiilor iniţiale, MEDIAFAX l-a contactat pe Valer Dorneanu care a declarat că se referea la faptul „că 
se va consulta cu SRI, STS şi societatea care asigură mentenanţa pentru reconstrucţia site-ului”. 
Preşedintele Curţii Constituţionale, Valer Dorneanu, a declarat, joi, că, vinerea treacută, site-ul CCR a fost „virusat, 
spart” iar că în urma consultării cu SRI şi STS, acesta va fi refăcut. El a mai transmis că se va adresa penal şi tehnic 
autorităţilor competente. 
Dorneanu a precizat că a solicitat Monitorului Oficial să publice „cu prioritate” toate deciziile CCR nepublicate iar 
comunicarea cu societatea civilă se va face prin „site-urile de comunicare în masă”. 
Acesta a spus că instituţia nu a fost şantajată cu cereri de recompensă în urma spargerii paginii de internet. 
În ceea ce priveşte o posibilă legătură între atacurile cibernetice din ultima perioadă la alte insttituţii, precum 
unele spitale, Valer Dorneanu a afirmat că nu poate specula pe acest subiect. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şedinţa plenului CSM, în care trebuia să se discute validarea Adinei Florea la şefia SIIJ, amânată 
Şedinţa plenului Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) de joi, în care trebuia să se discute validarea Adinei 
Florea la conducerea Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ), a fost amânată pentru o dată 
ulteriorară, din cauză că nu a fost întrunit cvorumul de prezenţă. 
"Vă facem cunoscut că şedinţa Plenului din data de 20 iunie 2019, se amână pentru o dată ulterioară, având în 
vedere imposibilitatea întrunirii cvorumului necesar desfăşurării şedinţei", se arată într-o informare a Consiliului 
Superior al Magistraturii (CSM), remisă MEDIAFAX. 
Pe ordinea de zi a şedinţei de joi se aflau mai multe chestiuni importante, precum validarea concursului pentru 
conducerea Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ), concurs la care procurorul Adina Florea a 
obţinut cel mai mare punctaj. 
Un alt subiect aflat pe ordinea de zi era cererea lui Gheorghe Stan de a i se rezerva un post de procuror la Secţia 
de investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ), până la încetarea mandatului de 9 ani ca judecător la Curtea 
Constituţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Iohannis a promulgat Legea Registrului autorilor de infracţiuni de hărţuire sexuală 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, joi, legea de organizare a Registrului naţional automatizat cu privire la 
persoanele care au comis infracţiuni sexuale, de exploatare a unor persoane sau asupra minorilor precum şi 
pentru completarea Legii privind organizarea şi funcţionarea SNDGJ. 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, joi, decretul de promulgare a Legii privind Registrul naţional automatizat cu 
privire la persoanele care au comis infracţiuni sexuale, de exploatare a unor persoane sau asupra minorilor, 
precum şi pentru completarea Legii nr. 76/2008 privind organizarea şi funcţionarea Sistemului National de Date 
Genetice Judiciare (SNDGJ). 
Reglementarea adoptată, pe 14 mai, de Parlament, are scopul de a preveni şi combate infracţiunile sexuale 
asupra unor persoane precum şi asupra minorilor "ca un mijloc de cunoaştere şi identificare operativă a 
persoanelor care au comis respectivele contravenţii şi infracţiuni", arată obiectul legii. Actul normativ 
completează şi Legea 76/2008 privind organizarea şi funcţionarea Sistemului Naţional de Date Genetice Judiciare. 
Legea a fost iniţiată de deputata independentă Oana Bîzgan şi a beneficiat de susţinerea a 110 deputaţi şi 
senatori. 
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"Registrul este un mijloc de cunoaştere, supraveghere şi identificare operativă a persoanelor care au comis fapte 
precum viol şi agresiune sexuală, act sexual cu un minor şi corupere sexuală a minorilor, trafic de persoane şi 
trafic de minori, proxenetism şi folosire a prostituţiei infantile, pornografie infantilă, incest, ş.a.m.d., având scopul 
de a preveni recidiva, nu de a pedepsi suplimentar infractorul", arată un comunicat emis de deputatul Oana 
Bîzgan. 
Aceasta a transmis că primeşte "nenumărate cazuri" de la părinţi care sunt îngrijoraţi pentru siguranţa copiilor lor. 
„Este un pas extrem de necesar pentru a evita situaţiile prin care copiii noştri sunt puşi în pericol. Primesc 
nenumărate cazuri de la părinţi care sunt îngrijoraţi pentru siguranţa copiilor lor, pe stradă, la şcoală sau în 
diferite alte contexte. Astăzi le pot spune că România a făcut un pas spre normalitate. Şi pentru asta vreau să le 
mulţumesc colegilor din cadrul Poliţiei Române, alături de care am lucrat luni la rând, pentru ca această lege să fie 
implementată cât mai eficient”, menţionează iniţiatoarea proiectului legislativ, deputata Bîzgan. 
Registrul va fi gestionat de Ministerul de Interne şi va conţine datele persoanelor judecate şi condamnate pentru 
infracţiuni de natură sexuală. 
"Conform datelor Ministerului Afacerilor Interne, în România au loc 2,5 cazuri de viol zilnic, un minor este abuzat 
sexual la fiecare 4 zile, iar situaţiile de pornografie infantilă, pedofilie, incest, lipsire de libertate şi trafic de 
persoane sunt fenomene întâlnite zilnic. Mai mult, rata de recidivă pentru persoanele condamnate în astfel de 
cazuri este de 70%. Registrul, care urmează să fie gestionat de către M.A.I. va conţine datele persoanelor judecate 
şi condamnate pentru infracţiuni de natură sexuală. Legea prevede şi obligativitatea agresorilor de a-şi declara 
schimbarea domiciliului sau părăsirea localităţii pe o durată mai lungă de 15 zile. Deopotrivă, poliţiştii au 
responsabilitatea de a verifica periodic persoanele înscrise în Registru (minimum o dată la trei luni)", conform 
sursei citate. 
Inspectoratul General al Poliţiei Române are sarcina de a face Registrul funcţional până la 1 ianuarie 2020, timp în 
care lipsa certificatului de integritate comportamentală va fi suplinită prin adeverinţe din care să rezulte dacă 
persoana verificată este culpabilă de vreuna dintre infracţiunile prevăzute. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Agriculturii vrea să extindă programul pentru tomate, la alte legume, începând de anul viitor 
Recolta bogată de tomate, obținută cu bani de la stat, nu aduce doar belșug agricultorilor, ci și probleme. Chiar 
dacă este abia începutul verii, mulți producători se plâng că vând roșiile la prețuri mici, care abia acoperă 
investiția. Ca să prevină riscul unor supraproductii, Ministerul Agriculturii anunță că va extinde, de anul viitor, 
programul de subvenţii şi pentru castraveţi, vinete sau ardei. 
Numărul agricultorilor care au primit subvenții prin programul de tomate s-a dublat în ultimii doi ani. Din acest 
motiv, piețele sunt pline de roșii românești. Iar prețurile scad chiar și la 2 lei pe kilogram. 
Producția internă de tomate acoperă vara aproape tot necesarul de consum. Agricultorii au fost încurajați să 
cultive roșii în sere și solarii cu un sprijin, anual, de 3.000 de euro, de la stat. Dar prea multă marfă scoasă din 
grădini până la 15 iunie, așa cum a prevăzut programul, dă acum bătăi de cap producătorilor. Sunt nevoiți să 
scadă prețurile doar ca să nu rămână cu roșiile nevândute. 
Ministerul Agriculturii va dubla subvențiile pentru producătorii de tomate la 6.000 de euro pe an, de la 1 ianuarie. 
Condiția este ca marfa să fie valorificată până la 1 mai. Și tot de la începutul anului viitor, pentru a evita riscul unei 
supraproductii, programul va fi extins și la legume, importate acum în cantități mari. 
Numai în primele patru luni ale anului, România a importat legume și fructe de 442 milioane de euro, cu aproape 
6% mai mult decât în perioada similară a anului trecut, arată Institutul Național de Statistică. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Strategia 5G pentru Romania a fost aprobata in sedinta de guvern 
Guvernul Romaniei a adoptat joi Strategia 5G pentru Romania, prin hotarare de guvern, la propunerea 
Ministerului Comunicatiilor si Societatii Informationale (MCSI). 
Prin implementarea acestei strategii, Romania va cataliza dezvoltarile economice si sociale induse de tehnologie, 
va dezvolta capitalul uman, estimandu-se crearea a peste 250.000 locuri de munca si a unui efect de multiplicare 
a integrarii noilor tehnologii in viata economica de peste 4,7 miliarde euro, contribuind astfel la realizarea 
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obiectivelor UE de a deveni lider global in tehnologia 5G, potrivit ministerului. 
"Guvernul isi propune un program ambitios de implementare a noii generatii tehnologice in comunicatiile mobile, 
prin adoptarea Strategiei 5G pentru Romania si proiectia urmatoarelor decenii de evolutie in domeniul 
comunicatiilor. Noua generatie de tehnologie mobila, 5G, va crea un mediu de conectivitate mult superior 
generatiei 4G si va contribui in mod semnificativ la incluziune si cresterea productivitatii in economie", a declarat 
ministrul Comunicatiilor si Societatii Informationale, Alexandru Petrescu. 
Documentul are ca obiectiv fundamental stabilirea parcursului implementarii tehnologiei mobile 5G in conditii de 
securitate informatica, pentru a valorifica oportunitatile pe care dezvoltarea sectorului comunicatiilor le aduce 
economiei, societatii, cetatenilor si stiintei. 
"Strategia 5G pentru Romania a facut subiectul unei largi consultari publice si a inglobat propunerile si punctele 
de vedere ale industriei si expertilor, pentru un larg consens si cunoasterea etapelor care vor fi parcurse de 
Romania in procesul de dezvoltare a serviciilor de comunicatii si aplicatiilor 5G. Procesul de consultare publica a 
transmis pietei semnalul ca Guvernul se pregateste pentru adoptia noilor tehnologii si constructia infrastructurii 
de comunicatii a viitorului si a incurajat pregatirile operatorilor in comunicatii, furnizorilor de servicii, mediului 
academic etc. pentru intampinarea acestor evolutii in domeniul digital, in conditiile in care in Romania traficul de 
date mobile s-a dublat anual in ultimii patru ani, iar densificarea numarului de sectoare instalate in retelele 
mobile a avut un ritm mediu anual de crestere de peste 20%", arata un comunicat emis de Ministerul 
Comunicatiilor si Societatii Informationale. 
Adoptarea acestei strategii plaseaza Romania alaturi de 12 state dezvoltate care au lansat strategii 5G, printre 
care Austria, Danemarca, Franta, Germania si Italia. 
"Strategia 5G prezinta un diagnostic complex al gradului de pregatire a Romaniei pentru implementarea 5G, 
identifica beneficiile majore pentru economie si societate in implementarea noii generatii tehnologice mobile in 
materie de conectivitate, digitalizarea afacerilor, lansarea de noi tehnologii facilitate de 5G si securitate 
cibernetica", mai arata comunicatul. 
De asemenea, strategia identifica necesitatile investitionale pentru dezvoltarea acoperirii teritoriale cu retele de 
comunicatii precum si barierele actuale in calea tehnologiei 5G, pentru care propune solutii. 
Strategia 5G pentru Romania proiecteaza un plan de actiune cu sarcini si termene concrete pentru implementare, 
vizand lansarea serviciilor in 2020 si acoperirea cu servicii 5G a tuturor centrelor urbane si a principalelor rute de 
transport terestru pana in 2025. Printre principalele repere ale planului de actiune al Strategiei 5G se afla: 
desfasurarea licitatiei pentru acordarea licentelor de utilizare a frecventelor radio, transpunerea Codului 
European al Comunicatiilor Electronice, adaptarea regimului de autorizare a lucrarilor de constructii in sens 
favorabil dezvoltarii retelelor 5G. 
Atat ministerul cat si alte institutii cu atributii in domeniu vor intensifica informarea autoritatilor locale, a 
cetatenilor, a mediului de afaceri, mediului academic si comunitatilor privind beneficiile 5G si efectele acestor 
tehnologii in societate si vor continua alinierea cu statele membre pentru armonizarea implementarii cu linii 
directoare adoptate la nivelul Comisiei Europene si statelor membre, potrivit institutiei. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Academia Romana nu mai are bani de salarii si propune reduceri, trimiterea fortata in CO si suspendarea 
promovarilor 
Academia Romana a expediat recent catre toate institutele, centrele si filialele aflate in subordinea sa o adresa 
prin care le instiinteaza ca forul national nu are fonduri suficiente pentru plata salariilor in urmatoarele luni si le 
recomanda masuri pentru a acoperi deficitul salarial, se arata intr-un comunicat al Ad Astra (Asociatie a 
cercetatorilor din intreaga lume), care precizeaza ca demersul AR este "ilegal, neavenit si contraproductiv". 
Academia Romana (AR) este conform Statutului sau "cel mai inalt for national de consacrare stiintifica si culturala 
al tarii". Sub egida AR functioneaza de asemenea 51 institute de cercetare, 18 Centre de cercetare si 6 Fundatii. 
Institutiile de cercetare subordonate AR au drept obiect principal de studiu cercetari fundamentale din diverse 
ramuri ale cunoasterii ca de exemplu: Matematica, Fizica, Biologia, Chimia, Medicina, Stiintele Agricole, Stiinta 
Informatiei, Stiintele Economice, Istoria, Filosofia, Artele, Filologia etc. Multe dintre institutiile de cercetare ale AR 
au rezultate remarcabile reflectate in articole publicate in reviste de prestigiu, carti/monografii publicate in 
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edituri de o inalta tinuta profesionala. 
"Academia Romana a expediat recent catre toate institutele, centrele si filialele aflate in subordinea sa, Adresa nr 
240/22.05.2019 prin care le instiinteaza ca AR nu are fonduri suficiente pentru plata salariilor in urmatoarele luni. 
Mai mult, AR propune un set de masuri pe care le recomanda insistent sa fie luate de unitatile sale pentru a 
acoperi deficitul salarial, cum ar fi: a) diminuarea salariilor, in special salariile celor care au venituri suplimentare; 
b) fortarea personalului de a intra in concedii fara plata; c) pensionarea fortata a celor care indeplinesc conditiile 
de pensionare (inclusiv a acelora care au aprobarea Consiliilor Stiintifice de a-si continua activitatea); d) 
suspendarea promovarilor de personal", se arata in comunicat. 
Ad Astra considera acest demers al Academiei Romane ilegal, neavenit si contraproductiv. 
Membrii asociatiei motiveaza printre altele ca AR detine o multitudine de resurse financiare si materiale care ar 
putea fi utilizate pentru a acoperi deficitul financiar actual. Astfel, Academia Romana detine un patrimoniu 
propriu, administrat de Fundatia "Patrimoniu". De asemenea, in subordinea Academiei Romane se mai afla: 
Fundatia Familiei Menachem H. Elias, Fundatia Nationala pentru Stiinta si Arta, Fundatia Europeana "Titulescu", 
Fundatia "Panteonul Romaniei", Fundatia Universitara a Marii Negre, Casa Oamenilor de Stiinta (inclusiv Casa 
Academiei si Clubul Oamenilor de Stiinta), Spitalul "Elias", Sala Dalles, Muzeul Coanda, Casa Seniorilor din 
Otopeni, Observatoarele de geodinamica, Stationarul ecologic Sinaia, Statiunea de cercetari ecologice Sulina, 
Statiunea pentru cercetarea hazardelor naturale Patarlagele, Statiunea de cercetari polare - Svalbard (Norvegia), 
colectii de grafica (circa 900 de piese), de sculptura, ceramica si arta decorativa (circa 600 de bucati), carti si 
manuscrise, mobilier ori articole numismatice (aproximativ 300.000 de piese), 24.676 hectare de teren (ogoare, 
paduri, fanete etc). 
"Este regretabil ca AR, in ciuda acestei averi, a numeroaselor si generoaselor drepturi pe care le acorda membrilor 
AR si familiilor acestora, recurge la masuri de austeritate - cel putin discutabile - fata de institutele de cercetare 
ale forului, masuri care in mod clar ar submina si mai mult starea chiar si asa deplorabila a cercetarii romanesti", 
conform textului comunicatului. 
Prin urmare, membrii asociatiei Ad Astra solicita Academiei Romane "retragerea adresei mai sus mentionate, 
identificarea unor resurse financiare pentru acoperirea deficitului financiar actual, instituirea unei expertize 
financiare pentru eficientizarea cheltuielilor AR si evaluarea de urgenta, obiectiva, pe principii exclusiv 
meritrocratice (pe baza HG 1062 din 19 octombrie 2011) - cu experti de inalta recunoastere profesionala proveniti 
exclusiv din afara Romaniei si lipsiti de orice fel de conflict de interes, a tuturor institutiilor sale de cercetare". 
(Sursa: news.ro) 
 

 Demisie din conducerea PSD Dâmbovița, după alegerea fiului Rovanei Plumb în funcția de vicepreședinte 
Deputatul Corneliu Ștefan a demisionat, joi, din funcția de președinte executiv al PSD Dâmbovița. El acuză faptul 
că la nivelul organizației nu se respectă statulul partidului și s-a referit și la recenta alegere a lui Andrei Plumb, fiul 
Rovanei Plumb, în funcția de vicepreședinte al organizației. 
„Astăzi, 20 iunie, îmi înaintez demisia din funcția de președinte executiv al PSD Dâmbovița”, a anunțat, joi, 
Corneliu Ștefan, potrivit Mediafax. 
Acesta a spus că în organizație nu este respectat statutul partidului. 
„În cazul organizației PSD Dâmbovița nu se respectă statutul partidului, (…) și ultima abatere de la acest statut a 
avut loc în Comitetul Executiv de luni, săptămâna aceasta, când s-a suplimentat numărul de vicepreședinți la 
nivelul organizației PSD Dâmbovița. (…) Ca titlu de recompensă am promovat coordonatorul de campanie în 
funcția de vicepreședinte, după o campanie în care PSD Dâmbovița a obținut cel mai slab scor politic în istoria 
organizației”, a spus deputatul PSD. 
Dezvăluiri despre mitingul PSD de la Târgoviște 
El a vorbit și despre mitingul PSD de la Târgoviște, în a cărui organizare spune că nu a fost implicat, deși era 
președinte executiv al organizației. 
„Comunicarea din afara partidului și din partid, cel mai important, nu a existat în această perioadă, organizarea 
defectuoasă a mitingului în municipiul Târgoviște, fapt pentru care am pierdut un număr semnificativ de voturi, 
organizare în care nu a fost implicată nicio persoană de la nivel de conducere al organizației PSD Dâmbovița. 
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Biroul Permanent nu a fost implicat sau să vorbesc în nume personal, eu, ca președinte executiv, nu am știut 
absolut nimic”, a mai spus Corneliu Ștefan. 
El a precizat că va rămâne membru al PSD Dâmbovița, din care face parte de 18 ani, și a cerut organizarea unei 
conferințe județene în cel mai scurt timp. 
Fiul Rovanei Plumb a fost ales vicepreședinte al organizației PSD Dâmbovița, în locul Ofeliei Robescu. Aceasta a 
demisionat din funcție în cadrul ședinței de luni seara a Comitetului Executiv al PSD Dâmbovița, organizație 
condusă de Rovana Plumb. 
„În primul rând, s-a completat Biroul Politic Județean cu două locuri, ca vicepreședinți, în persoana domnului 
primar de la Braniștea, Țachianu Marian, și a domnului primar Buibăr Iulian, care este primarul de la Răscăieți, 
Răscăieți fiind prima localitate în topul câștigătorilor din județul Dâmbovița ai PSD. De asemenea, a demisionat 
din Biroul Politic Județean Ofelia Robescu, ca vicepreședinte, și în locul doamnei Ofelia Robescu a fost ales 
domnul Andrei Plumb ca vicepreședinte”, a anunțat Rovana Plumb la finalul ședinței de la începutul săptămânii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Mai multe persoane care făceau parte din gruparea care aducea peşte stricat în România, reţinute  
16 membri ai grupării infracţionale, care aducea în ţara noastră peşte impropriu consumului, au fost reţinuţi, 
anunţă Poliţia Română. 
"În urma investigaţiilor desfăşurate de Poliţia Română, prin Direcţia de Ordine Publică, în cooperare cu autorităţile 
poliţieneşti din Spania, Ungaria, Franţa, Italia şi Portugalia, au fost reţinuţi 16 membri ai unei grupări infracţionale, 
care se ocupau cu activităţi ilegale din domeniul pescuitului, achiziţiei, transportului şi comercializării peştelui 
impropriu consumului", anunţă Poliţia Română, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Miercuri, cei 16, toţi cetăţeni români, au fost introduşi în Centrul de Reţinere şi Arestare Preventivă Constanţa, joi 
urmând a fi prezentaţi Tribunalului Constanţa, cu propunere de arestare preventivă. 
Membrii grupului sunt bănuiţi de evaziune fiscală, comercializare de produse alterate, fals în înscrisuri sub 
semnătura privată, uz de fals, deţinere/transport/comercializare de peşte fără documente legale, fapte comise pe 
teritoriul Italiei, Spaniei, Franţei, Ungariei, Portugaliei şi României. 
Dosarul a fost instrumentat de Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Constanţa şi, având în vedere complexitatea 
cauzei, precum şi caracterul transfrontalier, cazul a fost deschis la nivelul Eurojust, fiind efectuate anchete în 
Italia, Spania, Franţa, Ungaria şi Portugalia, coordonate direct de Eurojust şi Europol. 
La mijlocul lunii mai a acestui an, poliţiştii români şi cei din ţările vizate au pus în aplicare 169 de mandate de 
percheziţie domiciliară. În România, au fost desfăşurate 115 percheziţii (pe raza municipiului Bucureşti şi a 
judeţelor Constanţa, Călăraşi, Dâmboviţa, Argeş, Ilfov, Tulcea, Prahova, Braşov, Brăila, Buzău, Vâlcea, Giurgiu şi 
Maramureş), la care au participat şi reprezentanţi ai Poliţiei Naţionale din Spania. 
Alte 26 de percheziţii au fost efectuate în Italia, 9 în Spania, 9 în Franţa şi 10 în Ungaria, la care au participat şi 
poliţişti români. 
Cum acţiona grupul infracţional organizat 
Poliţiştii arată că gruparea, formată din sute de persoane (români, francezi, italieni şi maghiari), ar fi creat un 
adevărat mecanism pentru procurarea ilegală a peştelui, din afara ţării, pentru transportul acestuia şi, ulterior, 
pentru comercializarea lui în România. Ea nu funcţiona după un sistem piramidal ci, dimpotrivă, acţiona pe mai 
multe paliere, la nivelul cărora erau constituite grupuri distincte, în funcţie de obiectul de activitate (braconaj 
piscicol / transport marfă / comercializare etc.). Produsele piscicole erau obţinute din apele teritoriale ale Italiei, 
Spaniei şi Franţei, unde pescuitul era interzis, peştele din acele zone fiind impropriu consumului. 
Ulterior, cantitatea rezultată în urma braconajului piscicol era depozitată şi transportată fără a avea autorizaţie 
sanitar-veterinară, aşa cum impune legislaţia europeană şi română în domeniu. Aducerea în România a peştelui s-
ar fi realizat prin folosirea unor documente falsificate, membrii grupării efectuând achiziţii intracomunitare, prin 
intermediul unor societăţi româneşti cu obiect de activitate în domeniul comercializării produselor piscicole, 
special înfiinţate pentru a servi activităţii infracţionale. 
Investigaţiile comune s-au valorificat prin blocarea accesului pe piaţa românească a 30 de tone de peşte, 
impropriu consumului, a cărui valoare s-ar fi ridicat la aproximativ 600.000 de lei. Cu sprijinul Autorităţii Naţionale 
Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor a fost distrusă întreaga cantitate de peşte confiscată. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 EximBank achiziţionează Banca Românească 
EximBank şi National Bank of Greece au semnat acordul de achiziţie a 99,28% din Banca Românească, în urma 
tranzacţiei EximBank urmând să activeze pentru prima oară pe segmentul de retail banking din România, 
devenind astfel o bancă universală, se arată într-un comunicat remis MEDIAFAX. 
Ca urmare a finalizării acestei tranzacţii, cota de piaţă a EximBank va creşte la aproximativ 3% ceea ce va conduce 
la o situare a băncii în top 10 instituţii financiar-bancare din România. 
”Ministerul Finanţelor, în calitate de acţionar majoritar al EximBank, a crezut de la bun început în potenţialul 
extraordinar al acestui demers care, iată, vine să încununeze preocuparea permanentă a autorităţilor române de 
întărire a prezenţei, a rolului şi a impactului sistemic al băncilor cu capital de stat pe piaţa bancară locală. Avem 
încredere că noua entitate va acţiona ca un factor important de susţinere a creşterii economice a ţării prin 
suportul financiar pe care îl va acorda tuturor segmentelor de piaţă, fie că vorbim despre persoane fizice, sau 
companii”, a spus Eugen Teodorovici, Ministrul Finanţelor Publice. 
”Sunt încântat să anunţăm această tranzacţie care creează o bancă românească de referinţă ce va pune în valoare 
atât experienţa Băncii Româneşti pe segmentul de retail banking, cât şi abilitatea demonstrată în timp de 
EximBank de a susţine mediului de afaceri local. De la înfiinţare, în urmă cu 27 de ani, EximBank s-a reinventat şi 
s-a modenizat permanent pentru a ţine pasul cu evoluţia sistemului bancar şi cu cerinţele din ce în ce mai 
sofisticate ale clienţilor, iar acest moment reprezintă fără discuţie un reper major în istoria băncii”, a spus Traian 
Halalai, Preşedintele Executiv al EximBank. 
Finalizarea tranzacţiei aşteaptă îndeplinierea tuturor cerinţelor de reglementare aplicabile. 
J.P. Morgan Securities plc a acţionat în calitate de consultant financiar unic în cadrul tranzacţiei. EximBank a mai 
fost asistată de către Pricewaterhouse Coopers Management Consultants SRL, în timp ce Linklaters LLP a fost 
consultantul juridic pe plan internaţional, iar Bulboacă&Asociaţii SCA a asigurat asistenţa juridică pe plan local. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noi norme privind dispozitivele radio: Raportări legate de radiaţii şi interzicerea unor echipamente 
Guvernul a aprobat joi, hotărârea privind compatibilitatea electromagnetică şi punerea pe piaţă a dispozitivelor 
radio, aceasta stabilind inclusiv o raportare periodică, la solicitarea ANCOM, a rezultatelor măsurătorilor de 
radiaţii electromagnetice neionizante. 
"În contextul pregătirii adopţiei de tehnologii 5G şi în vederea limitării expunerii populaţiei la efectele câmpurilor 
electromagnetice produse de staţii de radiocomunicaţii/emisie aflate în funcţiune, actul normativ adoptat astăzi 
prevede ca titularul licenţei acordate conform legii să transmită periodic, la solicitarea Autorităţii Naţionale 
pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM), rezultatele măsurătorilor de radiaţii 
electromagnetice neionizante în care să indice valoarea câmpului electromagnetic cumulat în amplasamente 
situate în intravilanul localităţilor şi în exteriorul clădirilor", se arată într-un comunicat remis MEDIAFAX de 
ministerul Comunicaţiilor. 
Scopul este acela ca instalarea de reţele de telecomunicaţii să se realizeze cu respectarea tuturor dispoziţiilor 
legale la nivel naţional şi european privind protecţia populaţiei la expunerea generată de câmpurile 
electromagnetice. 
Totodată, documentul îşi propune să eficientizeze acţiunile de supraveghere şi control în domeniile supravegherii 
pieţei echipamentelor radio şi compatibilităţii electromagnetice, clarificând în acest sens şi competenţele ANCOM 
şi ANPC (Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorului) în sectoarele specificate. 
Actul normativ facilitează identificarea operatorilor economici care au pus la dispoziţie pe piaţă 
aparate/echipamente radio neconforme ori care nu şi-au respectat obligaţiile ce le revin. 
Un alt aspect important reglementat prin hotărârea de Guvern se referă la introducerea de interdicţii care privesc 
echipamentele sau dispozitivele destinate să producă perturbaţii electromagnetice şi care pot crea, prin utilizarea 
lor, probleme funcţionale serioase reţelelor şi serviciilor de comunicaţii electronice, inclusiv în ceea ce priveşte 
apelarea serviciului de urgenţă 112. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Romania Blockchain Summit începe, vineri, la Palatul Parlamentului 
Ministerul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale (MCSI), în parteneriat cu reprezentanţi ai industriei 
blockchain din România şi cu participarea Observatorului şi Forumului UE privind tehnologia blockchain, 
organizează vineri şi sâmbătă, la Palatul Parlamentului, evenimentul Romania Blockchain Summit. 
Potrivit organizatorilor, conferinţa dedicată tehnologiilor inovatoare din regiunea Europei de Sud-Est reuneşte 
sectorul public, factori de decizie politică, dezvoltatori, cercetători, antreprenori şi inovatori locali şi europeni. 
Romania Blockchain Summit îşi propune următoarele obiective: dezbaterea şi identificarea celor mai reuşite studii 
de caz pentru implementarea tehnologiei blockchain; pregătirea unui spaţiu pentru a conecta cererea cu oferta, 
pentru proiecte dezvoltate pe baza tehnologiei blockchain; crearea unui mediu pentru facilitarea de discuţii care 
să conducă la noi parteneriate ce pot genera noi proiecte de succes în industria blockchain; dezvoltarea dialogului 
dintre oficialii guvernamentali, autorităţile de reglementare şi sectorul privat; promovarea forţei de muncă şi 
expertizei locale; schimbul de informaţii şi experienţă între investitori şi antreprenorii la început de drum.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 O nouă criptomonedă românească va fi lansată la București. Va avea un model inovator de tranzacționare 
O nouă criptomonedă, ORACOL XOR, creată de către doi antreprenori români, care permite un model inovator de 
tranzacționare doar prin telefonie mobilă, fără conexiuni la Internet, va fi lansată la București, arată un comunicat 
remis, joi, MEDIAFAX. 
“Acest proiect, început în urmă cu doi ani, împreună cu un alt partener român, a fost lansat la nivel de ofertă 
inițială la 1 iunie și avem deja cereri de pe patru continente. Principalul avantaj pentru viitorii investitori, alături 
de valoarea acestei criptomonede, este acela că vor putea tranzacționa ORACOL XOR doar prin rețele telefonice 
GSM, fără Internet”, a declarat Adrian Florea, fondator al proiectului ORACOL XOR. 
El a precizat că potențialii investitori vor beneficia de un discount de 40% la achiziție, până în data de 30 iunie, de 
30% până la sfârșitul lunii iulie, respectiv de o reducere de 20% până la 1 septembrie 2019. 
În cadrul evenimentului, criptomoneda ORACOL XOR va fi prezentată în premieră în România, la standul 
companiei Daicore, platformă de intermediere care permite accesul la finanțare, precum și diminuarea riscurilor 
investitorilor interesați de proiecte CRIPTO. 
Platforma Daicore, înființată în luna ianuarie a acestui an, a reușit să atragă, în numai cinci luni, mai mulți clienți 
din domeniul criptomonedelor, printre care ORACOL XOR, Coreto, Kassy, Migrant Coin, Core Token sau Versatelis. 
Evenimentul ”Romania Blockchain Summit” va avea loc la București, la Palatul Parlamentului, între 21 și 22 iunie.. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România a participat la ceremonia de primire în Satul Sportivilor la Jocurile Europene 2019 
Echipa României a participat, joi, la ceremonia oficială de primire în Satul Sportivilor. la Jocurile Europene 2019 de 
la Minsk, potrivit paginii de Facebook a Comitetul Olimpic şi Sportiv Român. 
Trăgătorii Laura Coman, portdrapelul României la ceremonia de deschidere a Jocurilor Europene 2019, şi Alin 
Moldoveanu, portdrapelul României la Jocurile Europene de la Baku, din 2015, au plantat copacul ''România' la 
Minsk, menţionează sursa amintită. 
Evenimentul, la care au participat câteva zeci de Comitete Olimpice Naţionale, printre care Franţa, Ucraina, Rusia, 
Grecia, Italia, Azerbaidjan sau Turcia, s-a desfăşurat în zona de spectacole a satului şi a avut parte de momente 
artistice şi de discursuri ale oficialilor. Printre cei care au vorbit sportivilor a fost şi preşedintele Comitetelor 
Olimpice Europene (EOC), Spyros Capralos. 
Şefii de Misiune ai Echipei Olimpice a României, Florin Mişcă şi Dragoş Tătaru, au fost alături de sportivii tricolori. 
România va participa cu 123 de sportiv la Jocurile Europene de la Minsk, programate între 21 şi 30 iunie. 
Reprezentanţii României vor concura la toate cele 15 sporturi şi discipline sportive din program: atletism, baschet 
3x3, badminton, box, ciclism, fotbal pe plajă, gimnastică - artistică, aerobică şi ritmică, judo, kaiac-canoe, lupte - 
feminin, libere şi greco-romane, sambo, tenis de masă, tir sportiv şi tir cu arcul. Cel mai mare lot este cel de 
atletism, cu 21 de sportivi. 
Rezultatele obţinute la atletism, badminton, ciclism, judo, karate, tenis de masă, tir cu acul şi tir sportiv contează 
pentru calificarea la Jocurile Olimpice - Tokyo 2020. 
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La cea dintâi ediţie a Jocurilor Europene, care a avut loc la Baku, în Azerbaidjan, în 2015, Echipa Olimpică a 
României a cucerit 12 medalii - trei de aur, cinci de argint, patru de bronz. 
Vineri 21 iunie, TVR 1 şi TVR HD vor transmite ceremonia de deschidere, de la ora 22:00. 
Primii români care vor intra în competiţie vor fi fetele de la baschet 3x3, vineri, de la ora 11:00, contra Germaniei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 OMV Petrom contribuie cu 4 milioane de euro la o campanie împotriva risipei de energie 
Programul „România Eficientă”, lansat de Energy Policy Group, va fi sprijinit de OMV Petrom care va contribui cu 4 
milioane de euro la acest proiect. 
Christina Verchere, CEO al OMV Petrom, a declarat, joi, la conferința de lansare a programului „România 
Eficientă” că „rolul OMV nu se oprește doar la a furniza energie” și că OMV dorește „să se implice în proiecte 
relevante pentru țară”.  
„Măsurile de eficiență energetică pot duce la o reducere cu 40% a consumului. Este important ca acest program să 
avanseze”, a mai spus Verchere. 
Prețul mic al energiei ar fi un obstacol în calea eficientizării, este de părăre Zoltan Nagy, vicepreședinte ANRE, 
prezent și el la conferință. „Dar oamenii să se aștepte ca măsurile de protecție care țin prețul mic să dispară. 
Atunci, aceştia vor fi forțați să ia în considerare eficientizarea în propriile case. Cea mai importantă barieră în 
calea eficientizării în România este preţul energiei”, a declarat Nagy. 
Radu Dudău, director EPG (think-tank-ul care a lansat programul „România Eficientă”), crede că „este important 
ca publicul să conştientizeze risipa de energie şi să aibă acces la informaţii despre creşterea eficienţei energetice a 
clădirilor”.  
„România Eficientă” are ca scop micșorarea consumului de energie cu peste 40% în clădiri până în 2022. 
Eficientizarea consumului de energie se va face prin campanii de informare și educație și prin finanțarea 
proiectelor pentru îmbunătățirea eficienței energetice a clădirilor publice. La program vor participa și Autoritatea 
Națională de Reglementare în Domeniul Energiei, Universitatea Politehnică București și Asociația de Standardizare 
din România.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Iohannis, despre Preşedinţia Consiliului UE: Rezultatele pe care le-am obţinut sunt foarte bune 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, întrebat dacă e mulţumit de rezultatele Preşedinţiei române a Consiliului 
UE, că ţara noastră a încheiat un număr foarte de dosare, lucru care arată că avem oameni foarte buni la 
Bruxelles. 
„Rezultatele pe care le-am obţinut sunt foarte bune. Toată lumea a conştientizat acest lucru. Avem sigur Summit-
ul de la Sibiu care a fost un succes recunoscut de toată lumea, dar avem şi rezultate foarte bune pe dosarele care 
au fost lucrate şi numărul foarte mare de dosare care au fost finalizate cu succes în Preşedinţia română, ceea ce 
arată că avem oameni foarte buni aici la Bruxelles care au reuşit să ducă aceste dosare până la finalizare. Este un 
lucru poate puţin aşteptat, dar cu atât mai mult putem să spunem că această preşedinţie a fost una foart bună”, a 
afirmat Klaus Iohannis, joi, înaintea să participe la Consiliul European. 
Viorica Dăncilă a anunţat că va prezenta rezultatele Preşedinţiei României la Consiliul UE la începutul lunii iulie, în 
sesiunea plenară a Parlamentului European. Premierul a afirmat că România a contribuit la adoptarea a 56 de 
concluzii ale Consiliului în domenii precum combaterea terorismului. 
România deţine, de la începutul lunii ianuarie, Preşedinţia Consiliului UE până la 1 iulie 2019. 
România a închis, în perioada Preşedinţiei Consililui UE, 90 de dosare legislative, arată datele preliminare. Printre 
dosarele închise se află setul de măsuri în vederea combaterii discriminării, finalizarea discuţiilor pe Directiva Gaze 
Naturale şi actualizarea legislaţiei copyright. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Iohannis, despre negocierile pentru şefia instituţiilor UE: Nu mă aştept să avem o decizie 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că, la reuniunea Consiliului European de joi de la Bruxelles, vor fi discuţii 
despre posturile de conducere ale instituţiilor UE, însă nu se aşteaptă ca până la final să fie luată o decizie care să 
fie apoi transmisă Parlamentului European. 
„Începem Consiliul European de vară. De data aceasta avem teme foarte importante de discutat. În prima parte a 
sesiunii discutăm agenda strategică pentru următorul mandat. Este un pas care a fost pornit la Summitul de la 
Sibiu, unde s-au stabilit principiile pe care vom merge când discutăm agenda strategică. Avem un draft elaborat 
pentru această agendă care se inspiră din puncte esenţiale din documentul de la Sibiu, din declaraţia de la Sibiu. 
Cred că astăzi vom aproba o agendă care va fi foarte bună pentru următorul mandat şi vine cu chestiuni care au 
fost antamate la Sibiu”, a afirmat Klaus Iohannis, joi, înaintea participării la reuniunea Consiliului European. 
Şeful statutului a adăugat că: „În a doua parte vom discuta despre ocupare posturilor cheie din adminstraţia 
Uniunii. Această chestiune este fără o agendă specifică. Va fi o discuţie liberă şi credem că vom face paşi înspre o 
soluţionare. Nu mă aştept însă ca până la final să avem o decizie care poate fi trimisă în Parlament, dar asta 
rămâne sigur de văzut”. 
Klaus Iohannis se află, joi şi vineri, la reuniunea Consiliului European de la Bruxelles, unde vor fi discuţii despre 
numirile pentru posturile de conducere în instituţiile europene, adoptarea Agendei Strategice a UE 2019-2024 şi 
bugetul multianual al Uniunii. 
Ca urmare a rezultatelor la alegerile europarlamentare, o nouă conducere a instituţiilor europene, precum 
Comisia Europeană şi Parlamentul European, va fi stabilită la Bruxelles, în discuţie fiind şi candidaţii grupului 
parlamentar european care a câştigat alegerile, anume Partidul Popular European. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis, despre o posibilă candidatură la şefia Consiliului European: Nu e bine să comentez zvonuri 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, întrebat dacă ia în calcul mutarea definitivă la Bruxelles, în contextul în 
care unii spun că ar fi frumos să fie preşedintele Consiliului European, că nu este bine să comenteze zvonuri. 
„Dacă aceasta e opinia cuiva, atunci pentru mine nu este nicio problemă, însă nu cred că în acest moment este 
bine să comentez zvonuri. Începem negocierile politice pentru preşedinţia Comisiei Europene. Nu avem încă 
progrese semnificative în acest negocieri, aşa că haideţi să aşteptăm şi să vedem cun decurge discuţia astăzi (joi - 
n.r.), poate mâine, poate săptămâna viitoare. Toată lumea este de acord că negocierile trebuie să fie rapide, astfel 
âncât să avem cât mai curând nume pentru aceste funcţii”, a afirmat Klaus Iohannis, joi, înaintea participării la 
Consiliul European, întrebat dacă ia în considerarea mutarea la Bruxelles, în contextul în care unii spun că ar fi 
bine să fie preşedintele Consiliului. 
Chestionat dacă îşi pregăteşte periuţa de dinţi şi pijamaua pentru o noapte lungă de negocieri, Klaus Iohannis a 
răspuns: „Nu este absolut sigur că voi avea nevoie de o pijama”. 
Cotidianului Financial Times a scris, săptămâna trecută, despre faptul că şeful statului Klaus Iohannis este unul 
dintre politicienii care ar putea deveni preşedinte al Consiliului European. 
"Cursa pentru ocuparea funcţiilor: Consiliul European. Preşedintele Consiliului European prezidează summiturile 
Uniunii Europene şi negociază acorduri. De obicei, acest post îi este oferit unui politician familiarizat cu şedinţele 
Consiliului European; printre potenţialii concurenţi se numără liberali precum Charles Michel din Belgia şi Xavier 
Bettel din Luxemburg, socialişti precum António Costa din Portugalia şi Klaus Iohannis, preşedintele României şi 
membru al PPE. Angela Merkel neagă faptul că ar fi interesată de această poziţie. În discuţii ar putea intra şi foşti 
premier, precum Helle Thorning-Schmidt, din Danemarca", subliniază Financial Times. 
Iohannis şi-a anunţat, de asemenea, candidatura pentru alegerile prezidenţiale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Adrian Zuckerman, propus de preşedintele Donald Trump pentru funcţia de ambasador american în ţara 
noastră, pledează pentru independenţa justiţiei şi consolidarea democraţiei în România 
Adrian Zuckerman, propus de preşedintele Donald Trump pentru funcţia de ambasador american în România, a 
lăudat, în Senatul SUA, performanţele României, dar a insistat că sunt necesare eforturi pentru independenţa 
justiţiei, combaterea corupţiei şi îmbunătăţirea mediului de afaceri. 
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"Sunt onorat să apar astăzi în faţa dumneavoastră în calitatea de persoană nominalizată de preşedintele Donald 
Trump pentru postul de ambasador al Statelor Unite în România. Sunt umil şi foarte recunoscător pentru 
încrederea acordată de preşedintele Trump. De asemenea, vă mulţumesc tuturor pentru evaluare", a declarat 
Adrian Zuckerman în cursul audierii în cadrul Comisiei pentru Afaceri Externe a Senatului SUA. 
Adrian Zuckerman a prezentat detalii despre familia sa şi despre mutarea acesteia în Statele Unite. 
"România a înlăturat oribilul regim comunist în decembrie 1989, acum mai puţin de 30 de ani, un moment la care 
am sperat mereu, dar despre care nu credeam că o să apuc să îl văd. Cu toate acestea, statul democratic român 
este încă la început", a declarat Zuckerman. 
"România are o mare importanţă economică, militară şi geostrategică. Situată în sud-estul Europei, este un punct 
economic de intrare în Europa şi un aliat militar de încredere pentru SUA. După 1989, România a instituit o formă 
de guvernare parlamentară democratică, s-a alăturat NATO, a aderat la Uniunea Europeană, a devenit un aliat 
strategic al Statelor Unite. Cel mai important aspect pentru relaţia SUA-România este cooperarea militară", a 
subliniat Adrian Zuckerman, amintind că în România sunt efective militare SUA şi un sistem antibalistic. De 
asemenea, Zuckerman a lăudat performanţele economice ale României, enumerând resursele ţării noastre. 
"Deşi au fost realizate multe lucruri în România, există loc de îmbunătăţiri. Pentru a continua progresele 
incredibile înregistrate în ultimii 29 de ani, România trebuie să menţină acţiunile de combatere a corupţiei, să 
creeze un climat mai bun pentru investiţii, să investească în infrastructură, în sistemul medical, în educaţie, să 
consolideze administraţia publică. Investitorii vor o relaţie bazată pe încrederea mutuală cu factorii decizionali 
români", a insistat Zuckerman. 
"Dacă voi fi confirmat în funcţie, voi susţine notabilele eforturi anticorupţie din Romania. Combaterea corupţiei şi 
susţinerea independenţei justiţiei sunt vitale pentru prosperitatea pe termen lung a regiunii şi pentru securitate, 
precum şi pentru cooperarea extraordinară între autorităţi şi în materie de securitate care există între Statele 
Unite şi România. Mai sunt multe de făcut pentru stimularea, susţinerea şi încurajarea instituţiilor democratice", a 
continuat el. 
"Pericolele Rusiei agresive care încearcă să destabilizeze democraţii din Europa, din interior şi exterior, sunt 
substanţiale şi nu pot fi subestimate. Sunt încrezător că prin spiritul de conducere activ al SUA, prin asistenţă şi 
prietenie, România va aborda aceste provocări şi va prospera. Dacă voi fi confirmat în funcţie, mă angajez să 
folosesc toată energia pentru a avansa interesele ţării noastre în România", a insistat Zuckerman. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România a fost retrogradată pe lista de supraveghere nivel 2 în raportul Departamentului de Stat privind 
traficul de persoane 
Raportul Departamentului de Stat privind traficul de persoane arată că instituţiile guvernamentale din România 
nu îndeplinesc în totalitate standardele minime pentru eliminarea traficului de persoane. Ţara noastră a fost 
retrogradată pe lista de supraveghere de nivelul 2, potrivit documentulului. 
"Instituţiile guvernamentale din România nu îndeplinesc în totalitate standardele minime pentru eliminarea 
traficului de persoane, dar depun eforturi semnificative în acest sens. Aceste eforturi includ inculparea mai multor 
presupuşi traficanţi şi adoptarea unei strategii naţionale pe cinci ani şi a unui plan naţional de acţiune. Cu toate 
acestea, instituţiile guvernamentale nu au demonstrat intensificarea eforturilor comparativ cu perioada evaluată 
anterior. Instanţele judiciare au condamnat un număr semnificativ mai mic de traficanţi, iar autorităţile au 
identificat un număr considerabil mai redus de victime, continuând un declin de mai mulţi ani al acestor eforturi. 
Corupţia endemică şi presupusa complicitate în infracţiunile asociate traficului au persistat fără a fi sancţionate, în 
special cazuri de exploatare a minorilor aflaţi în centre de plasament administrate de stat", arată Raportul 
Departamentului de Stat pe anul 2019 privind Traficul de Persoane, citat într-un comunicat remis MEDIAFAX de 
Ambasada Statelor Unite la Bucureşti. 
Departamentul de Stat anunţă că ”România a fost retrogradată pe lista de supraveghere de nivelul 2”. 
Raportul recomandă intensificarea acţiunilor de investigare şi de punere sub acuzare a suspecţilor în cazuri de 
trafic de persoane, precum şi a oficialilor care sunt complici, precum şi emiterea unor sentinţe proporţionale cu 
gravitatea infracţiunilor. 
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De asemenea, sunt necesare eforturi pentru instruirea oficialilor implicaţi în procedurile judiciare şi oferirea de 
susţinere organizaţiilor nonguvernamentale le care le oferă asistenţă victimelor, potrivit documentului. 
"În general, victimele nu au beneficiat de susţinere adecvată în timpul procedurilor judiciare. În 2018, 349 de 
victime implicate în proceduri penale au accesat servicii disponibile oferite persoanelor care colaborează cu 
autorităţile; aceste servicii au inclus tranportul victimelor spre instanţe şi readucerea acasă. Chiar dacă instituţiile 
le-au oferit asistenţă juridică victimelor, în multe cazuri avocaţii repartizaţi nu au experienţă în colaborarea cu 
victimele traficului de persoane", constată raportul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Curţii Constituţionale din Republica Moldova şi-a dat demisia 
Mihai Poalelungi şi-a dat demisia din funcţia de judecător şi preşedinte al Curţii Constituţionale din Republica 
Moldova, a anunţat instituţia pe site-ul oficial, fără a oferi detalii suplimentare, potrivit Unimedia. 
Anunţul vine cu o zi înainte ca membrii Comisiei de la Veneţia să se pronunţe referitor la hotărârile Curţii 
Constituţionale din 7-9 iunie. 
Primul-ministru Maia Sandu a cerut demisia judecătorilor Curţii Constituţionale după ce Curtea a anulat deciziile 
din 7-9 iunie. 
La 15 iunie, judecătorii Curţii Constituţionale au anulat ultimele hotărâri din perioada 7-9 iunie, prin care au 
anunţat că toate legile şi hotărârile adoptate din ziua de 8 iunie se declară neconstituţionale. 
Curtea Constituţională a declarat neconstituţională hotărârea adoptată de deputaţii Parlamentului pentru 
alegerea Zinaidei Greceanîi în funcţia de preşedinte al Legislativului. 
Tot în data de 8 iunie, Curtea a declarat neconstituţional decretul de numire în funcţia de prim-ministru a Maiei 
Sandu şi a noului Guvern. 
Totul a început la data de 7 iunie, când Curtea Constituţională a emis un comunicat prin care a informat că 
preşedintele Igor Dodon este obligat de CC să dizolve Parlamentul, dacă nu e funcţional până pe 7 iunie, adică 
după 90 de zile de la data validării alegerilor parlamentare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cine sunt cei doi candidaţi rămaşi în cursa pentru funcţia de premier al Marii Britanii 
Boris Johnson şi Jeremy Hunt sunt singurii candidaţi rămaşi în cursa pentru ocuparea funcţiilor de preşedinte al 
Partidului Conservator şi de premier al Marii Britanii, după ce Michael Grove a fost eliminat în urma votului de joi 
al parlamentarilor conservatori, informează BBC. 
Michael Grove, care în prezent ocupă funcţia de ministru al Mediului, a obţinut 75 de voturi, faţă de cele 77 
obţinute de Jeremy Hunt. Boris Johnson a obţinut sprijinul a 160 de parlamentari conservatori. Astfel, 
candidaturile lui Johnson şi Hunt pentru şefia partidului vor fi supuse votului celor aproximativ 160.000 de 
membri ai formaţiunii. 
Boris Johnson, fost ministru de Externe, s-a declarat onorat de sprijinul pe care l-a obţinut din partea 
parlamentarilor. „Sunt onorat că am obţinut peste jumătate din voturi. Vă mulţumesc tuturor pentru sprijin!”, a 
postat acesta pe Twitter. 
Jeremy Hunt a recunoscut că Johnson are un avantaj în competiţie, însă a declarat că pot să apară surprize. 
„Pornesc cu a doua şansă, dar în politică se petrec surprize, aşa cum a fost cazul şi astăzi”, a declarat el. 
Câştigătorul va fi anunţat în jurul datei de 22 iulie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UE prelungeşte cu un an sancţiunile impuse Rusiei după anexarea Crimeei 
Uniunea Europeană a decis joi prelungirea cu un an a sancţiunilor adoptate ca reacţie la '„anexarea ilegală a 
Crimeei şi a Sevastopolului de către Rusia”, transmite AFP, citată de Agerpres. 
Decizia a fost luată în cadrul Consiliului European ce are loc joi şi vineri la Bruxelles. 
Potrivit unui comunicat de presă al Consiliului, măsurile se aplică persoanelor şi societăţilor din UE. Acestea sunt 
limitate la teritoriul Crimeei şi al Sevastopolului. Sancţiunile includ interdicţii cu privire la importurile în UE de 
produse originare din Crimeea sau din Sevastopol, investiţiile în Crimeea sau Sevastopol (ceea ce înseamnă că 
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cetăţenii europeni sau societăţile din UE nu pot să cumpere bunuri imobile sau entităţi în Crimeea, să finanţeze 
societăţi din Crimeea sau să furnizeze servicii conexe), serviciile de turism în Crimeea sau Sevastopol (de exemplu 
navele de croazieră europene nu pot să facă escală în porturile din Peninsula Crimeea, cu excepţia cazurilor de 
urgenţă) şi exportul anumitor mărfuri şi tehnologii către societăţi din Crimeea sau în scopul utilizării în Crimeea, în 
sectoarele transporturilor, telecomunicaţiilor şi energiei, precum şi în ceea ce priveşte prospectarea, explorarea şi 
extracţia de petrol, gaze şi resurse minerale. 
Se interzic, de asemenea, acordarea de asistenţă tehnică şi furnizarea de servicii de brokeraj, de construcţii sau de 
inginerie legate de infrastructură în sectoarele respective. 
Aşa cum s-a afirmat în declaraţia formulată în numele blocului comunitar de Înaltul Reprezentant al UE pentru 
afaceri externe şi politica de securitate, Federica Mogherini, la 17 martie 2019, la cinci ani de la anexarea ilegală a 
Crimeei şi a Sevastopolului de către Rusia, UE rămâne neclintită în angajamentul său privind suveranitatea şi 
integritatea teritorială a Ucrainei. UE nu recunoaşte legitimitatea acestui act de încălcare a dreptului internaţional 
şi continuă să îl condamne, adaugă comunicatul citat. 
Din martie 2014, UE a impus progresiv măsuri restrictive împotriva Rusiei, ca răspuns la această destabilizare 
deliberată a Ucrainei, inclusiv sancţiunile reînnoite astăzi. Printre celelalte măsuri ale UE în vigoare ca răspuns la 
criza din Ucraina se numără: sancţiuni economice care vizează anumite sectoare ale economiei ruse, în prezent în 
vigoare până la 31 iulie 2019; 
măsuri restrictive individuale care vizează în prezent 170 de persoane fizice şi 44 de entităţi, care fac obiectul 
îngheţării activelor şi al unei interdicţii de călătorie, deoarece acţiunile lor au subminat integritatea teritorială, 
suveranitatea şi independenţa Ucrainei. 
(Sursa: Agerpres) 
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